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PIZZE IZ KRUŠNE PEÈI

TRIJE SRÈKI
pelati, mozzarella, rukola, brie, svež
kozji sir, kraška panceta, èešnjevci 
ARTIÈOKA
pelati, mozzarella, artièoke, gorgonzola, 
panceta, sveži sir stracchino, brie
TRIS
pelati, mozzarella, pršut, kraška salama,
pikantna salama
KRAŠKA
pelati, mozzarella, pršut, slanina, olive
MARGERITA
pelati mozzarella, , origano
DUNAJSKA 

pelati mozzarella, , hrenovka
JESENSKA 

pelati mozzarella, , jurèki, olive, dimljen 
sir, popražena èebula, kraška panceta
ZELENJAVNA
pelati, mozzarella, razna zelenjava
ORIGANO

mozzarella, buèke, suhi paradižnik, tartufi, 
dimljen sir, kisla smetana, goveji pršut
LOŠKA
pelati, šunka, mozzarella, gobe, smetana
TUNA
pelati mozzarella, , tuna, èebula

LOSOS
pelati mozzarella, , losos, gamberi, artièoke,
kisla smetana, sveži sir stracchino

VRAŽJA
pelati mozzarella
pikanta salama

, , paprika, pekoèi feferoni,

MORSKA

pelati, mozzarella, gamberi, dagnje,lignji,
slane sardele

4 SIRI
pelati, mozzarella, gorgonzola, edamec,
parmezan,             olive, origano

POMIDORÈEK
sveži paradižnik, mozzarella, panceta,
olive, èesen, peteršilj

BUÈKA
pelati, mozzarella, buèke, jajèevci
CARBONARA
pelati, mozzarella, jajce, smetana,
parmezan, pršut

RUKOLA
pelati, mozzarella, rukola, parmezan
TELEBAJS

otroška po želji
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PIZZA MALICA 4,50 € DO 12h 

V

Planinsko društvo Cerkno
p.p. 17
5282 Cerkno   
Tel.: 031/615 245
www.planinsko-drustvo-cerkno.si

Planinsko društvo Cerkno vabi

v nedeljo, 21. avgusta 2011,

na tradicionalno 
srečanje planincev na Poreznu

in

evropohod 2011 
na temo ”pešpoti in voda”.

Prireditev se bo začela s kulturnim programom
ob 11. uri pred planinsko kočo.

Za lačne in žejne bodo na voljo dobrote iz planinske kuhinje.

Prisrčno vabljeni!
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BREZ TVEGANJA- 
 100 % Vračilo denarja 

�� 100 % Naravno ! 
�� Na voljo brez recepta ! 
�� Brez stranskih učinkov ! 
�� Učinkuje 72 ur po zaužitju 
�� Odpravlja predzgodnji izliv 
�� Povečuje spolno moč 
�� Ne vpliva na leta !!!!!!!!!!!!! 

 Način pošiljanja ?   
 1.) Navadno pošiljanje  (poštar pošiljko prinese 
domov)   
2.) Poštno ležeče (100 % Anonimno, osebni prevzem) 
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Dostava hrane na dom
04/250 11 69, 041/581 327 

Mavčiče 69, 4211 MAVČIČE
e-pošta: picamavce@gmail.com

Odprto pon.- pet. od 9. do 22. ure,
sob., ned. in prazniki od 12. do 22. ure.

MALICE, KOSILA, CATERING, VEČ
KOT 20 VRST PIC, OCVRTE JEDI Z

ŽARA; TESTENINE, RIŽOTE, NJOKI,
SOLATE, SOLATNI KROŽNIKI

Ob delavnikih od 15. do 22. ure
s tem kuponom

10% POPUST

✂

✂
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Uvodnik
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je mesečna priloga Gorenjskega glasa 
za škofjeloško regijo.

Prilogo pripravlja Gorenjski glas, d. o. o., Kranj 
Bleiweisova cesta 4, Kranj

odgovorna urednica: 
Marija Volčjak 

urednik Ločanke:
Boštjan Bogataj
(bostjan.bogataj@g-glas.si)

novinarji:
Boštjan Bogataj, Vilma Stanovnik, Igor Kavčič, 
Danica Zavrl Žlebir, Matjaž Gregorič, Alenka Brun, 
Ana Hartman, Andreja Kopač, Maja Bertoncelj, 
Jernej Červek

fotografije:
Tina Dokl, Gorazd Kavčič, Polona Mlakar Baldasin

lektoriranje:
Marjetka Vozlič

uredništvo, naročnine:
Bleiweisova cesta 4, 4000 Kranj
telefon: 04/201 42 00
elektronska pošta: info@g-glas.si

oglasno trženje:
Gorenjski glas, d. o. o., Kranj, 
Bleiweisova cesta 4, Kranj
za Ločanko: Mirjam Pavlič (gsm 031/698 627)

mali oglasi: 
telefon: 04/201 42 47
Delovni čas: ponedeljek, torek, četrtek in petek 
od 7. do 15. ure, sreda od 7. do 16. ure, sobote,
nedelje in prazniki zaprto.

priprava za tisk Gorenjski glas, d. o. o., Kranj
tehnični urednik:
Grega Flajnik

tisk: Delo, d. d., Tiskarsko središče
distribucija: Pošta Slovenije, Poslovna enota Kranj

Ločanka je priloga 59. številke Gorenjskega glasa,
26. julija 2011. V nakladi 14.000 izvodov jo dobijo
vsa gospodinjstva in imetniki poštnih predalov v
škofjeloški regiji brezplačno. Naslednja številka
izide 30. avgusta 2011.

L O Č A N K A Kislo praznovanje. Zakaj?

Na naslovnici: Anja Zeko iz Gorenje vasi
Foto: Polona Mlakar Baldasin

Pred mesecem je naša mlada Slovenija praznovala dvajseti rojst-
ni dan oziroma zaznamovala dneve, ko je v državi zmagoval um in
pogum. Praznovanja so bila tako na državni ravni kot po občinah,
splošno vzdušje je bilo sicer spoštljivo, a precej klavrno. Slovenija
je tako kot skoraj ves preostali svet že tri leta na težki preizkušnji
gospodarske krize in tudi krize vrednot. 

Kako ne bi bili v teh dvajsetih letih razočarani tisti, ki so imeli (v
primerjavi s sorodniki, sosedi, znanci, prijatelji) vse, danes pa (v
primerjavi z njimi) nimajo nič? Kako ne bi bili obupani tisti, ki že
dve leti iščejo delo, a jim na 200 prošenj za delo večinoma niso niti
odgovorili? In kako naj mirno gledajo na svet delavci, ki so jim 
pohlepneži zastonj ugrabili podjetje, danes pa zaradi zadolženosti
nimajo sredstev niti za opravljanje osnovne dejavnosti? Vse je 
razumljivo.

Zato pa je toliko manj razumljivo, da nekateri ne verjamejo v
uspešnost Slovenije v zadnjih dveh desetletjih. Ne verjamejo, da 
državljani živimo bolje in lahko z optimizmom upamo, da bo gospo-
darska kriza prej ko slej preteklost. V številnih podjetjih za letos že
napovedujejo, da bodo dosegli rekordne prodajne rezultate, rekord-
ne dobave, delajo številne nadure. Res je, plače temu trendu še ne
sledijo, vodilni so tudi zelo previdni pri novem zaposlovanju. Po-
slovni svet se je v zadnjih letih zelo spremenil, med drugim ni več
brezskrbnih mesecev zaradi dolgotrajnih naročil, niti ni več spanja
na lovorikah, saj vsi živimo za novosti, posledično pa mora biti 
vsako leto tudi veliko inovacij.

Statistični rezultati (o statistiki ima sicer vsakdo svoje mnenje, a
za dvajsetletno obdobje že mora nekaj držati) pa govorijo sami
zase. Tako je Statistični urad RS pripravil publikacijo Sloveniji za
20. rojstni dan. Vse boljše življenjske razmere, v katerih živimo, 
se kažejo v vse daljši življenjski dobi, ki se je v teh letih pri moških
podaljšala za šest, pri ženskah za pet let. 

Povprečna neto plača je leta 1991 znašala 43 evrov, lani 967 
evrov. Nominalno je višja za 2.144 odstotkov, realno za 79 odstot-
kov. Minimalna plača je leta 1995 (takrat so jo uvedli) znašala 190
evrov, danes 711 evrov bruto. Cene življenjskih potrebščin so bile v
letu 2010 v povprečju višje za 1.115 odstotkov v primerjavi z letom
1991. Najvišja rast cen je bila v letu 1991 (115-odstotna), v letu 1992
pa 207-odstotna. Nato so se cene umirile. Od leta 1995 so se še 
najmanj zvišale cene oblek in obutve, komunikacij in stanovanjske
opreme (od 82 do 90 odstotkov), najbolj pa stanovanjske najemnine
in cene vode, elektrike in drugih storitev za stanovanja (za 263 
odstotkov). 

Pred letom 1991 brezposelnosti skoraj nismo poznali, delo je bilo
vrednota. Takrat je bilo zaposlenih 972 tisoč oseb, leta 1998 881 
tisoč. V letu 2008 je bilo zaposlenih 989 tisoč oseb, lani 949 tisoč.
Slovensko gospodarstvo pa je bilo v težavah pred dvema desetletje-
ma in je tudi danes. A je bila takratna kriza hujša, saj se je BDP 
realno zmanjšal za 8,9 odstotka, leta 1992 za 5,5 odstotka, leta
2009 pa se je znova zmanjšal za 8,1 odstotka. V vsem tem času se je
BDP realno zvišal za 73 odstotkov, produktivnost za 77 odstotkov.

Od leta 1991 smo dobili avtocestni križ (manjka le še nekaj 
odsekov, čez mesec naj bi bil končan tudi gorenjski krak). Spremem-
be v prometu pa so bile tudi drugje: število prepeljanih potnikov v
javnem cestnem prevozu se je drastično zmanjšalo (le še 16 odstot-
kov števila potnikov iz leta 1991), hkrati je bilo registriranih skoraj 
dvakrat toliko vozil kot pred dvajsetimi leti. 

Je res vse šlo po zlu zaradi enega slabega leta? Kje je optimizem
v boljšo prihodnost? Naj bo kislo le vreme, ki hladi v vročih 
poletnih dneh.

Boštjan Bogataj
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Brezplačni ogledi mestnega jedra
Vse sobote do konca avgusta (od 30. julija do 27. avgusta) se lah-

ko obiskovalci Škofje Loke pridružijo vodenemu potepu po mestnih
ulicah Škofje Loke. Ogledi se bodo začeli ob 10. uri pred Info točko
Turizma Škofja Loka (nekdanja bencinska črpalka), trajajo približ-
no dve uri. Vodenja so organizirana za individualne goste v sloven-
skem in angleškem jeziku. Oglede starodavne lepotice omogoča 
Zavarovalnica Triglav. Info: Turizem Škofja Loka (517 06 00,
info@skofja-loka.com). 

Ob torkih ustvarjalne delavnice za otroke
Avgustovske torke (od 2. do 23. avgusta) Loški muzej organizira

brezplačne delavnice za otroke. Začeli bodo ob 11. uri, na prvi de-
lavnici bodo izdelovali Cvetje iz papirja, na drugi se bodo odpravili
Po poti gradov, nato Tkali s tkalno deščico, na zadnji pa spoznavali
škofjeloški grb. Info: Loški muzej Škofja Loka (517 04 00,
www.loski-muzej.si). 

Avgustovski festival Pisana Loka
Pisana Loka je poletni festival v Škofji Loki, ki ga letos organizi-

ra Zavod O. V sklopu festivala se bodo zvrstile različne glasbene
prireditve na različnih lokacijah po mestu (ob petkih in sobotah 
zvečer) in sobotni otroški program na Mestnem trgu. V glasbenem
programu bodo nastopili: Marloes Jager in Erik Marenče (Kavarna
Štenge), glasbena predstava Solistika (Škofjeloški grad), Uršula Ra-
moveš in Fantje z Jazbecove grape, pripovedovalki Ana Duša in
Špela Frlic (Jesharna), Elda Viler in škofjeloški godalni orkester 
Arseia (Škofjeloški grad), Malunca (Bar Freising- pr’ Čirotu), 

Aphra Tesla in Električno gledališče, Luka Vehar in Urban Hafner
(Mestni trg), Jure Tori in Bogdana Herman, Dejan Lapanja in 
Katarina Juvančič (Homan), Zoran Predin in Lačni Franz, 
Arhibald Arhibaldovich (Mestni trg). Sobotni otroški program je
skoncentriran na Mestni trg z začetkom ob 10. uri. Prvo avgustovsko
soboto bo na vrsti Rokodelnica z žogico, ježkom in pikapolonico,
nato pa sledi predstava Glava gor, noge dol ter dve otroški delav-
nici Ateljeja Clobb. Info: Zavod O, zavod škofjeloške mladine 
(kristof.bozovicar@ostriga.org, www.ostriga.org). 

Srečanje pevcev in godcev pri Sv. Ožboltu
Etnološka prireditev Semanji dan s 15. srečanjem ljudskih pevcev

in godcev na Sv. Ožboltu bo v nedeljo, 7. avgusta. Organizator 
Prosvetno društvo Sotočje iz Škofje Loke bo prikazal, kako so peli,
igrali, plesali in se zabavali naši predniki, še posebej ob žegnanjih
oziroma semanjih dneh. Začeli bodo ob 10. uri pred cerkvijo sv.
Ožbolta, kjer bo tudi maša, po njej pa ofer za potrebe te cerkve. 
Kot se za semanji dan spodobi, bo poskrbljeno tako za grla kot 
želodčke, ob 12. uri pa se bo začelo Srečanje ljudskih pevcev in 
godcev. Info: Prosvetno društvo Sotočje (Jožica Žnidaršič, 051/344
119, jznidarsic@gmail.com). 

Nova veseloigra na Hotavljah
Turistično društvo Slajka Hotavlje vabi v soboto, 13. avgusta, 

na Večer slovenskih podoknic. Začeli bodo s kulturnim programom
in tradicionalno veseloigro v poljanskem narečju, kasneje pa bo za
zabavo poskrbel ansambel Roka Žlindre. Info: TD Slajka Hotavlje
(031/419 822). Boštjan Bogataj

Ločanka je redna priloga časopisa

NAROČAM

Ime in priimek: ____________________________________

Naslov:__________________________________________

Podpis:_______________________

Če naročila ob izteku enoletnega obdobja pisno ne odpovem, 
se naročniško razmerje podaljša za nedoločen čas.

Osrednji gorenjski časopis, ki pokriva širše območje Gorenjske. Časopis
z bogato tradicijo, saj neprekinjeno izhaja že od leta 1947, njegovi 
zametki pa segajo v daljne leto 1900. Je poltednik, ki izhaja ob torkih in
petkih, v nakladi 22 tisoč izvodov. Je neodvisen, politično uravnotežen
časopis z novicami, predvsem z vseh področij življenja in dela Gorenj-
cev, pa tudi širše. Pišemo o vsem, kar ljudi zanima, ali kot pravimo: 
Gorenjski glas za vas beleži čas. V dobrem in slabem. V veselju in žalosti.
Za vas sprašujemo, kaj je novega. Zaradi vas zastavljamo tudi neprijetna
vprašanja. Morda vas kdaj kaj naučimo. In seveda poskrbimo za sprostitev
in zabavo. Samo zaradi vas predemo misli. Naglas.
Časopis, ki izhaja dvakrat tedensko, dopolnjujemo z brezplačnimi prilo-
gami, kot sta npr. Kranjčanka in Ločanka, ter ob koncu leta z letopisom
GORENJSKA - darilom pred božično-novoletnimi prazniki.
Če vas poleg branja Ločanke zanimajo tudi novice z vse Gorenjske, vas
vabimo k naročilu. Kot novemu naročniku vam bomo prve tri mesece 
časopis prinašali brezplačno (če boste naš naročnik vsaj eno leto) in vas
presenetili z darilom ter z drugimi ugodnostmi.

Dobrodošli v družbi naročnikov Gorenjskega glasa.

za najmanj eno leto
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Reportaža

Loka v srednjeveški preobleki
Lani so v Škofji Loki prvič priredili Historial, sklop prireditev, s katerimi so obudili dogajanje iz loške

zgodovine. Letos je srednjeveško dogajanje privabilo še posebej veliko obiskovalcev.

Freisinškemu škofu, svojemu zemljiškemu gospodu in duhovnemu vladarju, so
se poklonili loški veljaki z mestnim glavarjem na čelu, pa seveda tudi preprosto
in neuko ljudstvo.

Naj se sejem začne, je blagovolil dovoliti škof Janez Frančišek. In na stojnicah
se je začelo trgovanje, pomenkovanje, okušanje ... skratka druženje v duhu 
nekdanje rokodelske tradicije.

Velikega zanimanja obiskovalcev so bili na loškem Historialu deležni konji, 
plemenite jezdne živali, pa tudi delovna pomoč takratnega kmeta.

Sejem je združil ponudbo starih domačih obrti, kulinaričnih dobrot iz preteklosti
pa tudi historične glasbe in plesa ter raznovrstnih otroških igrarij. D. Ž., foto: T. D.

Meščani in kmetstvo, stari in mladi, so se odeli v srednjeveška oblačila in odšli
na Mestni trg, kjer je oživel rokodelski semenj.

Bobnarji so naznanili, da prihaja v mesto sam presvitli Janez Frančišek, škof
freisinški. Ločani so ga sprejeli z vsemi častmi, kot leta 1698.
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Škofja Loka - Po predlogu rebalansa dr-
žavnega proračuna bo največ denarja iz-
gubilo ministrstvo za promet, ki prek Di-
rekcije RS za ceste v Škofji Loki gradi Pol-
jansko obvoznico. Ali se bo gradnja obvoz-
nice kljub temu nemoteno nadaljevala,
smo najprej vprašali župana Miha Ješeta:

”Zagotovili so mi, da bodo projekte, finan-
cirane z evropskim denarjem, nemoteno gra-
dili naprej. Tak je tudi primer Poljanske ali
južne obvoznice. Žal pa bo suša v državnem
proračunu vplivala na predvidena dela v kri-
žišču Stari dvor, kjer bi morali urediti dva
nova direktna zavijalna vozna pasa iz Kranja
proti Loki in podaljšati levo zavijajoči vozni
pas iz Loke proti Kranju, da zlasti v popol-
danskem času sprostimo zamaške, ki nastaja-
jo. Bojim se, da letos ta projekt ne bo uresni-
čen. Z zakasnitvijo bodo izvedena tudi dela
na Kidričevi, v okolici Name, kar pa nam gre
v prid, saj še iščemo nove idejne rešitve.” 

Odmevno je tudi urejanje Nunskega vrta
v mestno parkirišče. Okoljska organizaci-
ja AlpeAdriaGreen vas je zaradi tega pro-
jekta označila za dvoličneža, ki podpira
nezakonitosti in neodgovorno ravnanje z
okoljem.

”Ne vem, zakaj takšne reakcije, saj v pred-
volilnih nastopih tega projekta nisem ome-
njal in ga tudi nisem dobro poznal, o njem
smo se le enkrat pogovarjali na internem se-
stanku z združenjem civilnih iniciativ. Do se-
daj je Nunski vrt sameval neurejen, z gradnjo
parkirišča pa bo pridobil na veljavi, saj bomo
uredili mirujoči promet v celotnem zgornjem
delu starega mestnega jedra. Prednosti ure-
ditve je veliko več kot morebitnih minusov:
dobili bomo urejeno območje (čaka nas tudi
ureditev Kapucinskega predmestja), domači-
ni iz Vincarjev bodo dobili varno pot, dobili
bomo tudi osnovo za ureditev grajskega hri-
ba. Po drugi strani se bomo na Mestnem in
Cankarjevem trgu, Klobovsovi in Blaževi uli-
ci rešili parkirane pločevine, računam, da bo
več prostora na obstoječih parkiriščih ostalo
za obiskovalce.”

Z evropskim denarjem na Podnu raste
sodoben Medpodjetniški center. Kako bo
ta vplival na razvoj Škofje Loke?

”Izjemno. To bo največja pridobitev Škofje
Loke v teh letih, na družbenem področju bi
bila podobna samo še ureditev knjižnice in
uresničitev moje velike želje, da bi v Starolo-
ški grad pripeljali slikarsko akademijo. Med-
tem ko se prvi projekt uresničuje, bo za sled-

nja dva potrebno še nekaj časa. Grad je tre-
nutno brez prave funkcije in bi ga morali pri-
stojni obnoviti, medtem ko selitve knjižnice
nisem predvidel v tem mandatu. Seveda se-
danji prostori niso primerni, saj imajo knjiž-
ničarji na voljo zgolj četrtino potrebnega
prostora in se z iskanjem primerne lokacije
intenzivno ukvarjamo. Smo pa našli skupni
jezik z lastnikom, Gorenjsko banko, in zni-
žali najemnino. Upam, da ne bomo večni na-
jemniki in bi lahko v prihodnosti dobili
knjižnico, kot so jo pred kratkim odprli v
Kranju. Naša nova knjižnica bi tako lahko, 
ob Sokolskem domu, postala drugi kulturni
center Škofje Loke.”

Še dober mesec je do novega šolskega
leta, v vrtcih pa redno primanjkuje pros-
tora za vse malčke. Letos ste se lotili obno-
ve vrtca Rožle v Frankovem naselju. Bodo
prostori nared do septembra?

”Bodo. Vrtec Rožle bo lepo obnovljen, ne-
kaj več denarja smo namenili, zato da bomo
zamenjali še stavbno pohištvo. To se nam zdi
pomembno, saj se bodo otroci bolje počutili,
hkrati pa je to bolj racionalno zaradi cenejše-
ga ogrevanja. V tem vrtcu bomo pridobili
dva oddelka prvega starostnega obdobja,
enako bo tudi na Bukovici, kjer Kmetijsko
gozdarska zadruga Škofja Loka ureja dva od-
delka v neposredni bližini šole. Ob začetku
šolskega leta tako ne bi smelo veliko otrok
ostati pred vrati vrtca, tekom šolskega leta pa
bo glede na najavo brez varstva približno 50
malčkov. Vsem, ki niso vpisani v vrtec, Ob-
čina sicer daje subvencijo, vendar se že dogo-
varjamo o gradnji novega vrtca v Retečah,
kjer bi uredili pet oddelkov, z zasebnikom se
dogovarjamo tudi o odprtju zasebnega vrtca

v Bodovljah. Naša želja je, da bi oddelke 
vrtcev približali uporabnikom, torej izven
občinskih središč, da bi malčki lahko ostali
čim dlje časa čim bližje domu.”

Za nami je občinsko praznovanje s števil-
nimi prireditvami, pred vrati je Pisana
Loka. Je Škofja Loka živa?

”Junija je bilo v Škofji Loki tako veliko pri-
vlačnih prireditev, da je ta mesec kar preveč
pust. Prihodnje leto bomo uredili, da si bodo
prireditve in drugi dogodki sledili skozi vse
leto, tudi skozi počitnice in dopustniški čas.
Razmišljamo, da bi se julija predstavljale
amaterske skupine, ki sicer prejemajo denar
iz občinskega proračuna. Po drugi strani
bodo avgustovski petki in sobote nabiti s po-
zitivno energijo, koncerti in zabavami.”

Pa je Škofja Loka privlačna za turiste in
ima pravo ponudbo? Kaj bi morali dodati,
če za hotel že vemo, da manjka?

”V Škofji Loki je veliko obiskovalcev, turi-
stov, še vedno pa je premalo nočitvenih
zmogljivosti. Potrebujemo štiri do pet hote-
lov, od katerih bi moral vsak sprejeti vsaj za
avtobus gostov, občina pa bi z drugimi insti-
tucijami poskrbela za doživetja v našem me-
stu. Veliko jim lahko ponudimo, zaenkrat
predvsem z našim starim mestnim jedrom, še
več bomo morali narediti na vsebinskem po-
dročju. Tako Turistično društvo Škofja Loka
kot turistični oddelek Razvojne agencije Sora
že delata na novih turističnih produktih, kot
je letošnji Obisk treh gradov. To je odličen
projekt, ki vabi tako obiskovalce kot tudi do-
mačine. Potrebujemo vsaj še deset takšnih tu-
rističnih produktov, s tem pa bomo lahko pri-
tegnili tudi večdnevne obiskovalce.”

Boštjan Bogataj, foto: Tina Dokl

Miha Ješe, župan občine Škofja Loka

Za malčke bo poskrbljeno
Vrtec Rožle bo do septembra nared. Ureditev Nunskega vrta iz sedanje sramote 

v urejeno parkirišče. Avgust bo bogat s prireditvami.
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Škofja Loka - Alojzij Pavel
Florjančič, sedemdesetletnik, se
je izkazal z dolgoletnim ustvar-
jalnim in plodnim publicistič-
nim, uredniškim ter organizacij-
sko-vodstvenim delom na podro-
čju domoznanstva. Zaposlen v
Rudniku urana Žirovski vrh je bil
zelo dejaven na strokovnem po-
dročju, napisal je več člankov in
strokovnih knjig. Njegovo delo
še posebej cenijo v Muzejskem
društvu Škofja Loka, katerega
član je že desetletja, sedem let ga
je tudi vodil, sedaj pa je kot član
izvršnega odbora skrbnik izdaje
knjig v zbirkah Doneski in Vod-
niki. Dvanajst let je bil član ured-
niškega odbora Loških razgle-
dov, v katerih je objavil več kot
30 prispevkov z različnih stro-
kovnih področij. Je avtor knjige
Rudnine na Loškem in urednik
več knjig, ki so izšle v zbirki Do-
neski. V zadnjih letih je njegovo
delovanje tesno povezano s Škof-
jeloškim pasijonom, od leta 2006
je uredil že šest knjig s pasijon-
sko tematiko, ki izhajajo v zbirki
Pasijonski doneski. Je pobudnik
postavitve pasijonskih razstav 
v Škofji Loki, drugih slovenskih
krajih in v tujini. Bil je tudi 
pobudnik vzpostavitve Aleje
znamenitih Ločanov. Dejaven 
je drugje, bil je eden glavnih 
nosilcev priprave starološkega
zbornika Več kot tisoč let (2005),
je pobudnik knjižne zbirke in 

debatnih večerov Memorabilije,
ki jih pripravljajo v prafari Stara
Loka. Bil je urednik in nosilec
priprave vodnika po staroloških
cerkvah Starološki romar, ki je
izšel lani. Bil je urednik zborni-
ka, ki je leta 2010 izšel ob 60-let-
nici Glasbene šole Škofja Loka.
Vse njegovo delovanje je težko
našteti, je pa v štirih desetletjih,
kolikor jih živi v Škofji Loki, s
svojim prostovoljnim domoznan-
skim delovanjem pustil globoko
sled.

Skavti iz stega Škofja Loka 1
dvajset let delajo v korist otrok in
mladostnikov. Bistvo skavtske
vzgoje je prispevati k polnemu
telesnemu, duševnemu, duhov-
nemu in družbenemu razvoju
otrok in mladih, da bodo lahko
postali trdne osebnosti in odgo-
vorni ljudje. Skavti imajo tudi
status društva v javnem interesu.
Voditelji poleg vzgoje mlajših
skrbijo tudi za povezovanje z na-
ravo in vsako leto organizirajo
ekološke dejavnosti ob dnevu
Zemlje, poletne in zimske tabore
ter različne izhode v naravi. Ob
tem poudarjajo služenje v druž-
bi. Tako vsako leto pred božičem
prinesejo Luč miru iz Betlehema
ostarelim in v javne ustanove v
občini, na cvetno soboto prikaže-
jo izdelovanje butaric na Mest-
nem trgu, na velikonočni pone-
deljek pa se družijo z ostarelimi
v domu starejših, s katerimi obu-

jajo star običaj - pirhanje. Vsako
leto sodelujejo pri Miklavževem
sprevodu na Mestnem trgu, po-
magajo pa tudi pri Pokalu Loka,
izvedbi občinske čistilne akcije
in organizaciji različnih priredi-
tev, slovesnosti ter športnih do-
godkov. 

Borjana Varja Koželj, upoko-
jena profesorica geografije in
zgodovine, že sedem let uspešno
vodi Univerzo za tretje življenjsko
obdobje pri Društvu upokojencev
v Škofji Loki. Ob ustanovitvi je
imela univerza tri krožke, danes
je upokojencem na voljo kar dvaj-
set krožkov, delavnic, raznih pre-
davanj, mesečnih druženj ob Čaju
ob petih. Na pobudo nagrajenke v
društvenih prostorih že nekaj let
deluje knjižnica s skoraj tri tisoč
knjigami in organizirajo bralno

značko za upokojence. Upokojen-
ci so ustanovili novinarski krožek,
v katerem je aktivno sodelovala
tudi Koželjeva. Izdajajo glasilo
Mi o sebi, ta prostovoljni projekt
je leta 2009 dobil državno prizna-
nje Mladinskega sveta Slovenije
pod pokroviteljstvom predsednika
države Danila Türka. Koželjeva
ima zasluge pri projektu prosto-
voljnih kulturnih mediatorjev v
muzeju v Škofji Loki, kjer deset
prostovoljcev, med njimi je tudi
ona, pomaga pri različnih delih,
za kar je Univerza dobila prizna-
nje Andragoškega centra Sloveni-
je. Dobili pa so tudi priznanje
Ekologov brez meja za sodelova-
nje v akciji Očistimo Slovenijo v
enem dnevu. 

Danica Zavrl Žlebir, foto:
Tina Dokl

Delajo v korist skupnosti
Ob letošnjem občinskem prazniku je župan Miha Ješe podelil troje občinskih priznanj: zlati grb Alojziju

Pavlu Florjančiču, srebrna pa skavtom iz stega Škofja Loka 1 in Borjani Varji Koželj.

Ob občinskem prazniku prvič uprizorjena glasbena noviteta Riba Faronika

Borjana Varja Koželj Alojzij Pavel Florjančič
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Potres kot katastrofa in kot izziv
Na mednarodnem posvetu ob 500-letnici najhujšega potresa na Slovenskem so priznani strokovnjaki iz

Škofje Loke, Slovenije in dveh pobratenih občin predstavili zanimivosti o potresu leta 1511, Škofjo Loko
v 16. stoletju, povezave Škofje Loke s Freisingom in Maasmechelnom kot rudarskim mestom. 

Ob 500-letnici največjega potresa doslej na
Slovenskem, ki se je zgodil vzdolž idrijskega
preloma 26. marca 1511, so v Škofji Loki po-
tekale številne aktivnosti, razstave in temat-
ska predavanja. V Sokolskem domu od 22.
junija gostuje tudi razstava Anno domini
1511. Dogajanja pa je zaokrožil posvet, kjer
so sodelovali gostje iz Freisinga in Maas-
mechelna, seizmologi, geologi iz Slovenije in
drugi strokovnjaki iz Škofje Loke. 

Udeležence posveta sta pozdravila koordi-
natorica posveta Andreja Megušar in škof-
jeloški župan Miha Ješe. Slednji je dejal, da
več znanja in boljše poznavanje naravnih do-
gajanj v človeku krepi zavedanje o nujnosti
spoštovanja naravnih zakonitosti ter previd-

nosti pri posegih v prostor. V strokovnem
delu posveta, prvega je vodil Aleksander
Igličar, sta Jože Štukl in Tomaž Križnar z za-
nimivimi računalniškimi simulacijami priča-
rala podobo Škofje Loke in podobo treh gra-
dov pred potresom. Ob tej priložnosti je Turi-
stično društvo v sodelovanju z Loškim muze-
jem izdalo publikacijo. Referat iz Freisinga
je predstavil vlogo freisinškega škofa Filipa
II. v Škofji Loki kot tistega gospodarja in
gradbenika, ki je sezidal in postavil podobo
današnje Loke. Dr. Matevž Košir iz Arhiva
RS je z referatom, ki ga je predstavila Katka
Žbogar, orisal življenjski utrip v začetku 16.
stoletja na območjih Furlanije, Goriške, Trsta
in Kranjske, ki jih je potres leta 1511 najbolj

prizadel. To je bil čas beneške vojne, kuge,
lakote, kmečkih uporov, Turških vpadov, po-
hodov roparskih tolp ... Vse to je zdesetkalo
in osiromašilo prebivalstvo, ki ga je rušilni
potres povsem izčrpal. 

A takoj za njim je prišel nov razvojni zagon,
obnova porušenih objektov, razcvet trgovine
in porast prebivalstva. Dr. Ina Cecić z Urada
za seizmologijo in geologijo (ARSO) je po-
jasnila, da je bil potres leta 1511, čeprav je po
doslej znanih virih najhujši na Slovenskem,
zelo slabo raziskan, predvsem pa je odpiral
vrsto strokovnih dilem zlasti zato, ker je iz
časa neposredno po potresu in v letih po
njem ohranjenih zelo malo pisnih virov. Ob-
letnica dogodka je spodbudila tudi intenziv-
nejša raziskovanja ter interpretiranja teh vi-
rov, s čimer je bilo razjasnjenih kar nekaj di-
lem. 

Stroka je tako dokončno potrdila, da je bil
potres le eden, da se je zgodil med 15. in 16.
uro po lokalnem času, da je rušil po zahodni
Sloveniji in Furlaniji ter drugod po Evropi ter
da je za nekaj let okrnil proizvodnjo živega
srebra. Vsa ostala nepojasnjena vprašanja pa
odpirajo polja novih raziskovanj. Theo Del-
voie iz Maasmechelna je kot strokovnjak
predstavil vse probleme in razvojne priložno-
sti, ki so se pojavile z zaprtjem rudnika. Le-
tos obeležujejo 100. obletnico prihoda prvega
rudarja. Med njimi je bilo tudi veliko Sloven-
cev. V sklepnem delu posveta pa je Srečko
Beričič predstavil rudarske vezi med Škofjo
Loko in Idrijo.

Organizatorica posveta ob 500-letnici naj-
hujšega potresa na Slovenskem je bila Obči-
na Škofja Loka v sodelovanju z Razvojno
agencijo Sora, Turističnim društvom, Loškim
muzejem in Muzejskim društvom. 

Danica Zavrl Žlebir, foto: Tina Dokl

Škofja Loka - V Župniji sv. Jakoba so 18. junija praznovali 20-let-
nico uradnega delovanja Karitas. Zvečer je bila sveta maša, ki jo je
vodil tajnik Škofijske Karitas Ljubljana Tone Kompare. Po maši je
sledilo druženje v župnišču.

Že v sedemdesetih letih je v Škofji Loki delovala karitativna
mladinska veroučna skupina. V osemdesetih letih je bila na pobu-
do takratnega župnika Grojzdeka oblikovana skupinica (pomagali
so tudi mladi), ki je delovala na področju diakonije. Obiskovali so
starejše ljudi, zanje trikrat na leto pripravljali maše, jih po njih
pogostili. 16. junija 1991 je gospod Grojzdek na župnijskem ro-
manju v Crngrobu ustanovil Župnijsko Karitas Škofja Loka.

Kmalu so v Škofjo Loko začeli prihajati begunci z območij 
nekdanje Jugoslavije, ki sta jim pomoč nudili tudi Nemčija in Švi-
ca. V letu 1997 so begunci začeli odhajati in Karitas jih je oskrbela
z najnujnejšim. Leto 1999 je bilo prelomnica, saj je za pomoč za-
čelo prositi vedno več domačih ljudi. Prostovoljke so začele
obiskovati bolne in invalide doma in v domu ostarelih, dobrodošla
je bila pomoč vojaških obveznikov v civilnem služenju. Povezovati
so se začeli s Škofijsko Karitas Ljubljana, zlasti v primerih, ko je
bilo treba pomagati odvisnikom, ženam in materam v stiskah,
vzpodbujati mlade, ki so iskali zaposlite, in sprejeti ljudi, ki so se
vračali živet v domovino svojih staršev. D. Ž. 

Karitas deluje dvajset let

Na mednarodnem posvetu ob 500-letnici najhujšega potresa na Slovenskem so priznani strokovnjaki 
predstavili zanimivosti o njem, o takratni Škofji Loki in povezavi tisočletnega mesta s Freisingom.
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Tudi v novi sezoni otroški abonma
V novi sezoni bo v Sokolskem domu že drugo leto zapored

organiziran otroški abonma Umetnost otrokom, ki je bil v prejš-
nji sezoni razprodan. ”Po številnih pozitivnih odzivih smo se z
veseljem lotili novega, ki bo zajemal sedem kvalitetnih in po-
učnih prireditev. Želimo krepiti glasbeno kulturo z izvrstnimi
glasbenimi pedagogi in profesionalnimi glasbeniki,” pojasnjuje
Andreja R. Megušar iz škofjeloške občinske uprave. Prodaja
abonmaja od 1. do 25. septembra! B. B.

Nemarneži še vedno smetijo po naravi
Naš bralec Egon Cokan se je pred tednom namenil na obrežje

Selške Sore v bližini Veštra. ”Le trideset metrov od Sore sem 
naletel na kupe pohištva. Čeprav je tu opozorilo, da je prepove-
dano odlaganje smeti in je to samo po sebi logično, je nekdo 
odvrgel kompletno dnevno sobo,” je zgrožen Cokan. Zakaj 
nekateri raje odvržejo pohištvo na obrežje in ne zastonj v zbirne
centre za odpadke, ni jasno nikomur, razen storilcu samemu.
Morda bodo storilca odkrili občinski redarji ali medobčinski 
inšpektor, saj so med odpadki tudi razni papirji, med njimi pa bi
bil lahko tudi kak dokument. B. B.

V Loki so jo pihali
Občina Škofja Loka je v sodelovanju 

s škofjeloškim pihalnim orkestrom že tretje leto 
organizirala mednarodni festival Loka jo piha. 

Škofja Loka - Letošnji festival Loka jo piha je bil nekaj posebnega,
saj so hkrati slavili tudi 135 let ustanovitve Mestnega pihalnega
orkestra Škofja Loka. Tako se je izkazalo, da Škofja Loka potrebuje
festival, na katerem se lahko škofjeloška in tudi druge godbe pred-
stavijo številnemu občinstvu. Festival Loka jo piha se je začel s
petkovim slavnostnim koncertom Mestnega pihalnega orkestra Škof-
ja Loka, kot gostje pa so nastopili poljski godbeniki z mažoretno
skupino. Slavnostni večer je popestrila tudi pevka Nuša Derenda. 

Drugi festivalski dan je postregel z nastopom petih godb, od tega
dve iz tujine (Poljske in Hrvaške). ”Na Mestni trg in okolico smo us-
peli privabiti lepo množico poslušalcev, večerni koncerti godb pa so
kar razgreli publiko, čeprav so bile zunaj nizke temperature,” je zado-
voljna Andreja Štrekelj, predsednica škofjeloškega orkestra, ki se ob
tej priložnosti zahvaljuje občini in medijskemu sponzorju. 

Festival se je zaključil v nedeljo, 3. julija, z nastopom jazz ansam-
bla ameriških zračnih sil Chech Six, ki deluje in nastopa po Evropi 
že od leta 1945 z originalno ameriško jazz glasbo. ”Veseli smo, da
imamo stike z veleposlaništvi, še posebej ruskim, italijanskim, belgij-
skim in češkim, saj na ta način lahko dodatno oblikujemo in bogati-
mo naše kulturne prireditve z mednarodno zasedbo,” pa je povedala
organizatorka Andreja R. Megušar iz škofjeloške občinske uprave. 

Boštjan Bogataj

Slavnostni koncert ob 135-letnici ustanovitve Mestnega pihalnega orkestra 
z Nušo Derendo

OBČINA ŠKOFJA LOKA

JAVNO NAZNANILO
Na podlagi 50. člena Zakona o prostorskem načrtovanju -ZPNačrt 
(Uradni list RS, št. 33/07, 70/08 - ZVO-1B, 108/09, 80/10 - ZUPUDPP
(popr. 106/10), 43/11 -ZKZ-C) Občina Škofja Loka obvešča javnost o 

OBJAVI STALIŠČ DO PRIPOMB IN 
PREDLOGOV JAVNOSTI

na dopolnjeni osnutek

OBČINSKEGA PROSTORSKEGA NAČRTA 
OBČINE ŠKOFJA LOKA in

OKOLJSKO POROČILO
za celovito presojo vplivov na okolje za Občinski 

prostorski načrt občine Škofja Loka

1.
Župan Občine Škofja Loka je dne 13. julija 2011 sprejel stališča do 
pripomb in predlogov javnosti na dopolnjeni osnutek Občinskega pros-
torskega načrta občine Škofja Loka in Okoljsko poročilo za celovito 
presojo vplivov na okolje za Občinski prostorski načrt občine Škofja Loka.

2.
Stališča so objavljena na spletni strani Občine Škofja Loka na e-
naslovu: www.skofjaloka.si pod rubriko Razvojni projekti - Občinski
prostorski akti - Javne razgrnitve. 

3.
Stališča so na vpogled tudi na oglasni deski Občine Škofja Loka v 
poslovnem času Občinske uprave ter na Oddelku za okolje in prostor
Občine v času uradnih ur Občinske uprave, Mestni trg 15, Škofja Loka. 

Dodatne informacije v zvezi s stališči bo možno pridobiti na Oddelku 
za okolje in prostor v času uradnih ur Občinske uprave od 1. avgusta
2011 dalje. 

4.
Naznanilo se objavi v časopisu Ločanka, na Radiu Sora in na spletni 
strani Občine na e-naslovu: www.skofjaloka.si ter začne veljati z dnem
objave. 

Številka: 3503-1/2008 
Škofja Loka, dne 13. 07. 2011 Župan 

Občine Škofja Loka 
mag. Miha Ješe l.r.
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Gorenja vas - Na območju gorenjevaške
šole in blokov so občinski svetniki pred me-
secem sprejeli osnutek občinskega podro-
bnega prostorskega načrta. V njem je pros-
tor za novo športno dvorano, dom za starej-
še, parkirišča in obvozno cesto okoli šole pa
tudi nove bloke. Kdaj bodo na vrsti vse te in
tudi druge investicije na tem območju, smo
vprašali župana Milana Čadeža:

”Pripravili smo dokument, ki bo lahko v ve-
ljavi prihodnjih dvajset let ali več, ne glede
na to, kdo bo vodil občino. Na ta način celo-
vito rešujemo obravnavano območje, podo-
bno pa bomo naredili tudi za Poljane (od
Vidma do Osnovne šole Poljane je že v teku).
Zaenkrat lahko govorim le o gradnji športne
dvorane, kjer je projekt v fazi projektiranja,
prihodnje leto naj bi pridobili gradbeno do-
voljenje. Potem bomo lahko kandidirali za
pridobitev državnih sredstev in upam, da bo
v državnem proračunu ostalo nekaj sredstev
za namen izgradnje športne infrastrukture.
Za dom starejših občanov bomo najprej od-
kupili zemljišča, kdaj bo na vrsti gradnja, pa
sedaj ne morem reči, enako velja za gradnjo
obvozne ceste okoli šole. Vsekakor nas čaka
zelo veliko dela, veliko pobud pričakujemo s
strani zasebnih vlagateljev, v mislih imam
predvsem gradnjo stanovanjskih blokov.” 

V začetku meseca ste podpisali pogodbo
o gradnji vodovoda Podvrh-Zapreval, ki
bo omogočal nadaljnji razvoj vasi pod Sta-
rim vrhom. Kako kaže s kanalizacijo?

”Za evropski projekt gradnje kanalizacije
Javorje in tudi čistilne naprave Gorenja vas
smo prejšnji teden odpirali vloge za izbiro iz-
vajalca gradnje. Za kanalizacijo Javorje sledi
še en krog pogajanj pred dokončno izbiro iz-
vajalca. Če bo postopek potekal brez poseb-
nosti, bi z gradbenimi deli končno morali za-
četi septembra.”

Ali gradnja športnega igrišča na Sovod-
nju po začetnih težavah sedaj poteka ne-
moteno?

”Pred kratkim sem se oglasil na gradbišču,
kjer dela potekajo nemoteno, drsenje zemlji-
ne je ustavljeno in sanirano. Najzahtevnejše
menim, da je za nami, in tudi ne pričakujem,
da bi se zgodilo še kaj nepredvidenega. Opor-
ni zidovi so zgrajeni, pot okoli šole še ureja-
mo, zato bo igrišče (tako vsaj kaže terminski
načrt) zgrajeno do konca avgusta. Veliko skr-
bi sem imel pri gradnji tega igrišča, vendar
smo se bodrili tako z domačo krajevno skup-
nostjo kot športnim društvom, vse z jasnim

ciljem pridobitve nove športne infrastrukture
za šolo in krajane.” 

V občini ste nekoliko podražili predšol-
sko varstvo. Zakaj?

”Zgolj za nekaj odstotkov, od 3,17 do 4,46
odstotka, in sicer na predlog obeh šol in sklad-
no s predpisano metodologijo za oblikovanje
cen programov v vrtcih. Razlog za povečanje
cen je v povišanju stroškov dela, materialnih
stroškov ter stroškov živil za otroke.” 

V Gorenji vasi ste gostili Mednarodno
tekmo v gorskih tekih za mlade. Ste zado-
voljni z izkupičkom?

”Pokazalo se je, da znamo stopiti skupaj,
saj so združila moči in izkušnje športna druš-
tva v občini in se vpisala na mednarodni
zemljevid organizatorjev športnih prireditev.
Prepričan sem, da smo sposobni organizirati
še veliko več. Sedaj smo pridobili samoza-
vest in tudi ambicije za organizacijo še za-
htevnejših izzivov. Vesel sem, da so tudi Slo-
venci dosegli lepe uspehe. Prejeli smo vrsto
pohval za organizacijo, izpostavil bi sloven-
sko atletsko zvezo in mednarodno zvezo za
gorske teke.”

Kar 85 mladih iz trinajstih držav je bilo
v občini en konec tedna. Kje so bivali, kaj
ste jim pokazali? Očitno v občini lahko
sprejmete tako veliko število obiskovalcev.

”Vsi so bili nastanjeni v naši občini, organi-
zirali smo tudi vse prevoze. Ponosen sem na
odlično organizacijo uvodne slovesnosti, same
tekme in tudi razglasitve rezultatov z zaključ-
nim ceremonialom, vse je bilo potekalo brez
pripomb. Sicer pa pri nas niso bivali le tekmo-

valci, ampak tudi spremljevalci, vse skupaj je
bilo v občini več kot 200 ‘turistov!’”

Katere občinske ceste boste letos uredili
oziroma asfaltirali?

”Izvajalec za asfaltiranje cest je za polovico
krajevnih skupnosti že izbran, za ostale kra-
jevne skupnosti so pogajanja o izbiri izvajal-
ca v zaključni fazi. Dela se predvidoma za-
čnejo v začetku avgusta. Letos bodo asfaltira-
ni odseki cest, po predlogih krajevnih skup-
nosti v okviru razpoložljivih sredstev. Gre za
asfaltiranje makadamskih cest in preplastitve
ter manjše sanacije dotrajanih asfaltnih cest.
Na nekaterih nevarnih odsekih bodo izvede-
ne tudi hitrostne cestne ovire. Skupna vred-
nost asfaltiranja v letu 2011 je 285 tisoč ev-
rov. Če bo vreme naklonjeno, bodo dela po
planu dokončana konec septembra.”

Zadnjo sejo občinskega sveta ste sklicali
v Štefanovi hiši. Je obnova poljanske hiše
kulture že obnovljena?

”Notranjost hiše še ni povsem urejena, pred-
videna je tudi ureditev dvorišča in ceste, ki
vodi mimo, saj nujno potrebujemo tudi parki-
rišča. Za dokončno obnovo imamo pripravljen
projekt, s katerim bomo kandidirali za prido-
bitev dodatnih evropskih sredstev za dokonča-
nje obnove. Veseli nas, da hiša, kljub temu da
njena obnova še ni dokončana, že živi. Imeno-
van je upravnik hiše, Boris Oblak, ki v njej
tudi živi, pred kratkim pa se je v hiši odvijala
že tradicionalna Kolonija Iveta Šubica v orga-
nizaciji Združenja umetnikov Škofja Loka.” 

Boštjan Bogataj, 
foto: Polona Mlakar Baldasin

Milan Čadež, župan občine Gorenja vas - Poljane

Dvorana, dom za starejše, bloki
Občina bo z več podrobnimi načrti bolje načrtovala prostor v strnjenih naseljih in s tem

investitorjem omogočila tudi lažjo pridobitev gradbenega dovoljenja. 

Boris Oblak je upravnik Štefanove hiše, ki postaja kulturni center Poljanske doline.

Milan Čadež

O
B

Č
IN

A 
G

O
R

E
N

JA
 V

AS
 - 

P
O

LJ
AN

E
, 

P
O

LJ
AN

S
K

A 
C

. 
87

, 
G

O
R

E
N

JA
 V

AS



Stari vrh - Potem ko so Žgajnarjevi, ki se s kmečkim turizmom
ukvarjajo že več kot 40 let, preuredili domač kozolec, so pod njim
zaplesali argentinski tango. Večnamenska dvorana pod kozolcem
pa v prihodnje ne bo namenjena zgolj plesu, ampak bo tu lahko vad-
beni prostor za razne skupine, za organizacijo delavnic, konferenc,
tudi kino bi lahko uredili. ”Kozolec je v zadnjih letih izgubil na vel-
javi, saj uporabljamo druge naprave za sušenje in silažo sena. Zad-
nja leta smo vanj le odlagali neuporabno šaro in sušili les,” pravi
gospodar Matej Demšar. 

Tudi zato so kozolcu želeli dati novo veljavo. Tako je Matejev sin
Blaž organiziral plesni vikend, srečanja na deželi pa se je udeležilo
kar 120 plesalcev tanga iz Nemčije, Madžarske, Češke, Švice, Ita-
lije, Avstrije, Francije in Slovenije,” je povedal Blaž Demšar. Tudi
zato so plesalci zasedli turistične kmetije na Starem vrhu, nekateri
so spali tudi na senu. Razen kozolca so Žgajnarjevi uredili tudi
zeliščni vrt in ga vključili v učno gozdno pot. B. B. 

Podblegaške novice
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Gorenja vas - Sredi meseca sta gorenje-
vaško-poljanski župan Milan Čadež in Iztok
Stanonik, direktor podjetja Polycom, podpi-
sala pogodbo o nakupu več kot 11 tisoč kva-
dratnih metrov velikega zemljišča v gospo-
darski coni Dobje. Občina je v preteklih le-
tih komunalno opremila zemljišča v coni z
evropskim, državnim in občinskim denar-
jem. Pred meseci je občina pridobila tudi
pravnomočno uporabno dovoljenje. Cena
zemljišča, ki je bila določena že v predpo-
godbi iz leta 2006, je 35 evrov na kvadratni
meter (brez DDV). 

V Polycomu bodo pospešeno pripravljali
vso potrebno dokumentacijo za pridobitev
gradbenega dovoljenja. ”Graditi naj bi zače-
li konec leta 2012 ali v začetku leta 2013. Po
enoletni gradnji se bomo začeli seliti,” je
povedal direktor Stanonik. Investicijo oce-
njuje na šest milijonov evrov, obstoječe pro-
izvodne prostore v Poljanah pa bodo obdr-
žali. Selitev se je sicer nekoliko zamaknila,
razlog je gospodarska kriza, vendar Stano-
nik pravi, da bo letos prodaja zrasla za pri-
bližno deset odstotkov glede na lani, znova
tudi zaposlujejo. 

Skupna vrednost opremljanja in urejanja
Gospodarske cone Dobje znaša 1,8 milijona
evrov, od tega je občina dobrih 70 odstotkov
pridobila iz Evropskega sklada za regional-
ni razvoj in tudi državnega proračuna. ”V
gospodarski coni je dovolj prostora za tri
podjetnike. Poleg Polycoma, ki zaseda veli-
ko večino zemljišč, bosta imela tu nove po-
slovne prostore še Zidarstvo Božnar in pod-
jetje Mravlja. S slednjim moramo še podpi-

sati pogodbo o nakupu zemljišč,” je povedal
župan Milan Čadež. 

Občina ima v sprejetem občinskem pros-
torskem načrtu v Poljanah že zagotovljena
nova zemljišča za gospodarstvo in obrt.
”Trudili se bomo, da bodo naši podjetniki

lahko nadaljevali z delom in razvojem v do-
mačih krajih. Vse, kar lahko naredimo na
občini, je, da jim zagotovimo primerna
zemljišča,” je še povedal Čadež. Občina je
pred leti že uredila gospodarsko cono v To-
dražu. Boštjan Bogataj

Polycom se seli čez dve leti
Podjetje Polycom in občina Gorenja vas - Poljane sta sredi meseca podpisala pogodbo 

o prodaji zemljišč v Gospodarski coni Dobje. Cena: 35 evrov za kvadratni meter.

Župan Milan Čadež in direktor Iztok Stanonik sta sklenila pogodbo, ki bo Polycomu omogočila selitev 
v gospodarsko cono Dobje. 

Pod kozolcem so plesali tango

Prejšnji konec tedna so Stari vrh zasedli plesalci argentinskega tanga. 
Zaplesali so v novi dvorani pod Žgajnarjevim kozolcem. 
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Železniki - V občini je v teh dneh zelo ve-
liko število gradbišč, najbrž jih toliko še ni
bilo. Vsi načrtovani projekti se izvajajo,
kar pomeni tudi, da je občina uspešno
opravila vse razpisne postopke. Župana
Mihaela Prevca smo najprej vprašali, kako
poteka gradnja novih oddelkov vrtca:

”Razen dveh oddelkov v prizidku vrtca pri
osnovni šoli bo za potrebe varstva predšolskih
otrok urejena tudi ena od učilnic v osnovni
šoli. Prva dva oddelka bosta namenjena otro-
kom iz prve starostne skupine, oddelek v šoli
za starejše malčke. Skupno bomo prostorske
kapacitete povečali za približno petdeset
otrok, za ta namen pa smo v občinskem pro-
računu zagotovili dobrih petsto tisoč evrov.
Rok za dokončanje gradbenih del je 1. sep-
tember, odprtje pa bo zaradi pridobivanja
uporabnega dovoljenja nekoliko kasneje.” 

Na področju varstva otrok in šolstva ob-
navljate tudi podružnično šolo Dražgoše.
Bodo tu dela dokončana do začetka pouka?

”Te šolske počitnice izvajamo le prvo fazo
obnove. Brez zaključka obnove strehe do 1.
septembra pouka niti ne bi mogli izvajati, zato
morajo biti dela takrat zaključena. V prihod-
njih dveh poletjih bomo šli še v obnovo v dru-
gi in tretji fazi, tudi v gradnjo večnamenske
dvorane. Za letošnjo investicijo smo namenili
štiristo tisočakov.”

Do konca septembra naj bi se zaključila
gradnja čistilne naprave v Dolenji vasi.
Kako potekajo dela?

”Čistilna naprava Dolenja vas že kaže konč-
no zunanjo podobo, v teh dneh se vstavljajo le
še strojni elementi čiščenja. Upam, da bo či-
stilna naprava kmalu operativna in bomo na
njo lahko speljali odpadne vode iz kanaliza-
cijskega sistema Selca-Dolenja vas.”

Kdaj bodo priključena prva gospodinj-
stva?

”Hkrati z gradnjo čistilne naprave izvajamo
tudi gradnjo zadnjega dela kanalizacije v Sel-
cih. Gre za zahtevna dela v strnjenem naselju,
ki jih uspešno zaključujemo. Vrednost inve-
sticije znaša 450 tisoč evrov. Konec avgusta
ali v začetku septembra bi lahko poskusno
priključili že prva gospodinjstva iz Dolenje
vasi.”

Gradnja hrbteničnega širokopasovnega
optičnega omrežja je zaključena, občane
pa zanima, kdaj bodo izvedeni tudi pri-
ključki?

”Ti se že gradijo. Tudi operaterji so precej
aktivni pri pridobivanju novih naročnikov.

Računamo, da bo v kratkem izvedenih približ-
no dvajset odstotkov priklopov na območjih t.
i. belih lis. S tem bo dosežen prvi cilj evrop-
skega projekta. Priklopi se bodo ves čas vršili
pod istimi pogoji, torej za vse uporabnike ena-
ko. Občina je sicer lastnik tega omrežja,
upravljal ga bo Tritel, internetne storitve pa
danes nudita Telekom Slovenije in Amis. Še
vedno računamo na zanimanje še kakšnega
operaterja, dejstvo pa je, da sta omenjena ope-
raterja že sedaj aktivno vključena na območja
sivih lis, predvsem v bolj strnjenih naseljih.” 

Cesta v Sorico je znova zaprta zaradi
gradbenih del. Ali bodo ta dela letos za-
ključena, ali bo zaradi rebalansa proraču-
na zmanjkalo denarja?

”Dela na cesti se v teh dneh izvajajo, resno
pa nas skrbi, da druga faza obnove srednjega,
najbolj zahtevnega dela (ta poteka po najbolj
strmem delu in vključuje tudi dva zahtevna
zavoja), ne bo zaključena. Bojimo se, da bo
zaradi katastrofalnega rebalansa državnega
proračuna zmanjkalo denarja in se cesti v So-
rico slabo piše. Danes niti ne vemo, kako bo s
cesto v Davčo, čeprav skrbno hranim sporo-
čilo Direkcije RS za ceste, v katerem pojas-
njujejo, da gre za prioriteto in bodo obnovo
sofinancirali z evropskim denarjem. Gre za
investicijo, vredno 18 milijonov evrov, 85 od-

stotkov naj bi pridobili iz EU, zato naj bi z
deli začeli še letos.”

Ali po katastrofalnih poplavah ni bilo na
cesti proti Davči še nič urejenega?

”Bilo, saj se zaključuje ureditev v prvi fazi,
kjer manjka le še zgornja plast asfalta. Po po-
plavah je prišla na vrsto tudi celovita rekon-
strukcija ceste Železniki-Jesenovec, kar po-
meni tako gradnjo obrežnih zidov in ureditev
odvodnavanja kot tudi celovito rekonstrukci-
jo ceste. Veseli smo tudi, da je država prepla-
stila najbolj kritični odsek regionalke od Češ-
njice do Rudna.”

Kdaj bo popravljen Dermotov jez?
”Že v prejšnji Ločanki sem omenil to inve-

sticijo. V pripravi je državni prostorski načrt,
ki zajema tudi sanacijo Dermotovega jezu in
gradnjo obvoznice Železniki. Že septembra
naj bi bil ta načrt javno razgrnjen, vendarle
pa ga mora potem potrditi še Vlada. Realno
je pričakovati, da bo državni prostorski načrt
za območje Železnikov nared v drugi polovi-
ci prihodnjega leta, kar pa ne pomeni, da se
bodo takrat začela dela. Državni prostorski
načet daje le podlago za začetek priprave
projektne dokumentacije, odkupe zemljišč in
pridobitve gradbenega dovoljenja.”

Boštjan Bogataj, foto: Tina Dokl

Mihael Prevc, župan občine Železniki

Poletje polno gradbišč
V občini v teh dneh izvajajo številna gradbena dela. Skupna vrednost vseh investicij

znaša več milijonov evrov.

Celovita rekonstrukcija ceste Železniki-Jesenovec je v delu. 

Mihael Prevc
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Železnikarske novice
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Železniki - Občina Železniki je
ob letošnjem Groharjevem letu
praznovala v slikarjevi rojstni
Sorici, kjer je bil slavnostni go-
vornik župan Mihael Prevc, do-
mače Prosvetno društvo Ivan
Grohar (tudi letošnji jubilant in
občinski nagrajenec) je pripravi-
lo program skupaj z učenci tam-
kajšnje podružnične šole, skrb-
nik Groharjeve dediščine Miro
Kačar pa je z lastnim besedilom
o slikarjevem življenju znova
spomnil na veličino rojaka, na
katerega so v Sorici in v občini
izjemno ponosni.

Ponosni pa so lahko tudi na lju-
di, ki jim pri delu za skupnost ni
žal številnih prostovoljnih ur.
Šest takšnih je letos prejelo ob-
činske nagrade, podelili pa so
tudi naziv častnega občana. To je
postal Peter Polajnar, eden pr-
vih ustanovnih članov zadruge
Niko. Ker letos v Železnikih sla-
vijo 65 let kovinarstva, so predla-
gatelji ocenili, da je to prava pri-
ložnost, da odlikujejo edinega še
živečega človeka, ki je pomagal
razvoju industrije in Železnikov
nasploh. Polajnar je bil tudi dol-
goletni direktor tovarne Niko, ki
je dajala delo in kruh številnim
družinam v dolini. Ne le za to-
varno, tudi za potrebe kraja je
imel vedno posluh. Predlagatelji
so spomnili, da je tovarna Niko
pri gradnji Dermotovega jezu
”rešila” krajevno skupnost in ji
posodila denar za dograditev

nujno potrebne ”škarpe” ob Sori.
Peter Polajnar je bil tudi pobud-
nik za ustanovitev društva AMD
v kraju, veliko pa je deloval tudi
na področju kulture, več desetle-
tij tudi prostovoljno v Muzej-
skem društvu Železniki. Po-
membno vlogo je imel pri usta-
navljanju muzeja v Železnikih,
dajal je pobude za postavitev
spominskih znamenj ter za zava-
rovanje arhitekturnih spomeni-
kov. Njegova dolgoletna želja je
bila, da bi kraj dobil tehnično
zbirko začetkov kovinarstva.
Uresničevati se je začela lani in
skupaj s skupino zanesenjakov v
sekciji ”za stroje” Muzejskega
društva Železniki mu je uspelo,
da so prav letos uspeli predstavi-
ti prva dva restavrirana stroja. ”V
življenju ne moreš samo preje-
mati, moraš tudi dajati,” je v za-
hvali dejal novi častni občan Že-
leznikov Peter Polajnar, vesel in
počaščen, da družba ceni prispe-
vek skupnosti. 

Prosvetno društvo Ivan Gro-
har Sorica letos praznuje stolet-
nico in ob tem jubileju je prejelo
plaketo občine Železniki. Med
njegovimi pomembnimi dosežki
predlagatelji omenjajo odkup
Groharjeve rojstne hiše (leta
1977 jo je odkupila takratna ob-
čina Škofja Loka) in njeno obno-
vo leta 1994 ter Groharjeve dne-
ve, ki potekajo od leta 1985 in
ohranjajo dediščino velikega ro-
jaka.

Drugi dobitnik občinske plake-
te pa je veliko mlajši. Športno
društvo Buldožerji Rudno letos
praznuje deset let, odkar je zače-
lo obratovati smučišče Rudno.
Tam poteka celoletna šola alp-
skega smučanja, smučarski teča-
ji za otroke in odrasle, tekmova-
nja, šolski športni dnevi ... Na
Rudnem se je v teh letih naučilo
smučati več kot tisoč tečajnikov,
zadnje leto pa poteka tudi šola
deskanja.

Dvema posameznikoma in sku-
pini pa so podelili priznanja ob-
čine Železniki. Eden od njih je
Albin Lavtar, star 95 let, ki ak-
tivno dela v krajevni skupnosti
Selca že pol stoletja. Če bi sešte-
li vse njegove opravljene prosto-
voljne ure, so zapisali predlaga-
telji, bi jih bilo za več kot deset
let redne zaposlitve. Drugi je

župnik Andrej Jemec, ki je v
župnijah Železniki, Zali Log in
Dražgoše zelo aktiven ne le pri
svojem duhovnem poslanstvu,
pač pa ima tudi zasluge za go-
spodarske dosežke župnij in za
organizacijo družbenega življe-
nja v njih, njegove pozornosti pri
delu v skupnosti pa so deležne
vse generacije župljanov. Tretja
dobitnica priznanja občine Že-
lezniki pa je Otroška folklorna
skupina osnovne šole Železni-
ki. Deluje že štiri desetletja, nje-
no vodenje je od svoje mame
prevzela sedanja voditeljica An-
dreja Bogataj Rant. Plešeta dve
skupini (po 25 in po 24 otrok), ki
nastopata na številnih prireditvah
in razveseljujeta občinstvo doma
in drugod.

Danica Zavrl Žlebir, 
foto: Gorazd Kavčič

Polajnar imenovan za častnega občana
V Sorici so 1. julija proslavili praznik občine Železniki. Ob tej priložnosti so podelili občinska 

priznanja, letos pa tudi naziv častni občan.

Albin Lavtar

Anja Čufar (Prosvetno društvo Ivan
Grohar Sorica)

Andreja Rant Bogataj, 
FS OŠ Železniki 

Predsednik ŠD Buldožerji 
z Rudna Mirko Gartner

Andrej Jemec

Peter Polajnar
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Žiri - Smo v času brezskrbnih počitnic
in sproščujočega dopusta, že čez mesec pa
bodo predvsem starši potrebovali varstvo
za svoj naraščaj. Koliko otrok bo v začet-
ku septembra ostalo pred vrati vrtca in
kako bodo v Žireh reševali to težavo, smo
najprej vprašali župana Janeza Žaklja:

”Med prvimi ukrepi za blaženje stiske star-
šev ob zavrnitvi vpisa v vrtec je sklep občin-
skega sveta po pomoči za varstvo na domu v
višini 110 evrov za vsakega otroka. Po zad-
njih podatkih je pred vrati vrtca ostalo 19
otrok. To je prvi ukrep, sicer pa intenzivno
poteka nadzidava šole, ki bo omogočila od-
prtje še enega oddelka vrtca, vendar šele v
času zimskih šolskih počitnic. Upam, da bo
to dovolj za pokritje letošnjih potreb po
predšolskem varstvu.”

Gre pri nadzidavi šole vse po načrtih?
”Projekt podrobno spremljam, gradnja gre

po načrtih, čeprav se pojavljajo tudi težave.
Med drugim je ob zadnjem večjem deževju
zalilo šolske prostore, vendar bo po zagoto-
vilih izvajalca do začetka pouka vse nared,
tudi druga dela zaradi tega ne bodo zamuja-
la. Do konca počitnic bosta nared dve učilni-
ci, vse drugo pa pol leta kasneje.” 

Kako lahko starši pridobijo pomoč za
varstvo otrok doma? 

”Na občinski spletni strani je obrazec, ki ga
izpolnijo in pošljejo na občino, ali pa se
oglasijo pri nas in se dogovorimo. Več star-
šev me je tudi vprašalo, ali ob koriščenju po-
moči izgubijo prednostni vrstni red vpisa v
vrtec. Moj odgovor je: Ko so njihovi otroci
na vrsti za vpis, se lahko vpišejo, ne glede na
to, ali koristijo pomoč ali ne.”

Podjetje Deos je povsem opustilo idejo o
gradnji doma za starostnike v Žireh. Pred
mesecem ste si v Nemčiji ogledali druge
možnosti skrbi za starejše. Kakšne mož-
nosti bi uporabili v Žireh?

”Najbolj realna varianta je gradnja manjše-
ga doma za starejše z istočasno uporabo sto-
ritev pomoči starejšim na domu. Takšen na-
čin je prijaznejši in cenejši za starejše, ki
tako ostajajo doma tudi v jeseni življenja,
vsak trenutek pa imajo na voljo tudi pomoč.
Po dopustih se bom sestal s predstavniki In-
štituta Antona Trstenjaka in drugimi pristoj-
nimi na tem področju, seveda ne bom poza-
bil na predstavnike žirovskega društva upo-
kojencev, skupaj bomo proučili optimalne
možnosti. Žiri bi lahko pristopile tudi k pro-
jektu Starostnikom prijazno mesto, prek ka-

terega bi, znova v sodelovanju z društvom
upokojencev, zagotovili nujne ukrepe za
ugodno bivanje starejših. Tak je recimo pro-
gram preventive pred zlomi ali pa program
pomoči prilagajanja stanovanj za starejše.” 

Kaj pa bi lahko nastalo v Mršaku, kjer
je bila predvidena gradnja doma?

”Z lastnico podjetja Deos Alenko Žnidar-
šič Kranjc smo se dogovorili za sestanek v
septembru, kjer bomo pregledali možnosti
razvoja tega območja. Ne pozabimo, da je
to podjetje veliko vložilo v zemljišča, ki za-
enkrat ostajajo zgolj travniki. Po občinskih
prostorskih načrtih je na tem območju mož-
no graditi objekte za družbene dejavnosti,
kot je dom za starejše, trgovske objekte ali
religiozne objekte in podobno. Mi bomo
podprli vsak projekt investitorja, ki je dober
za Žiri in prispeva k njenemu razvoju.”

Letos ste v proračunu zelo malo denar-
ja namenili za asfaltiranje občinskih cest.
Kateri odseki bodo kljub temu urejeni?

”Odcep ceste v Račevo smo že uredili,
enako tudi proti Goropekam. Drži pa, da je
potreb občanov po ureditvi oziroma asfalti-
ranju cest veliko, denarja pa ni. Tudi zato
bomo prihodnji občinski proračun morali še
bolj skrbno načrtovati, zaradi številnih inve-
sticij pa se bo morala občina vsaj kratkoroč-
no tudi zadolžiti.”

Za katere investicije se boste zadolžili?
”Predvsem za evropske projekte, kjer mo-

ramo zadolžiti denar, ki ga bomo po uspeš-

no izvedenem projektu dobili nazaj. V zad-
njih tednih se že izvaja projektiranje, kasne-
je pa se bodo začela tudi dela pri obnovi či-
stilne naprave. V teh dneh se zaključuje tudi
razpis za izbiro izvajalca gradnje kanaliza-
cije Rakulk - Dobračeva. Objavljeno je tudi
javno naročilo za gradnjo garderob ob no-
gometnem igrišču. Stalno imamo odprta
tudi druga, sicer manjša gradbišča.”

Lotili ste se sprememb statuta občine in
poslovnika občinskega sveta. Zakaj je
bilo to potrebno?

”Status in poslovnik sta osnovna doku-
menta občine, ki nista bila spremenjena že
od konca 90. let. Ena najbolj vidnih spre-
memb je, na primer, da je občina v statutu
še vedno na starem naslovu. Drugo podro-
čje, ki je zelo pomembno, pa so zakonske
zahteve, ki jih bomo s tem statutom uredili.
V novem poslovniku so zelo dobro definira-
ni postopki delovanja občinskega sveta, tudi
delo komisij, način in področje dela. Po-
slovnik v časih, ko gre vse kot po maslu, niti
ni najpomembnejši, ob morebitnih težavah
ali sporih pa morajo biti postopki natančno
opredeljeni. Naj ob tem dodam, da so po-
stopki tako zelo kompleksni, da bi ob hudih
težavah potrebovali veliko pravne pomoči,
da bi lahko razčistili, kako naprej.”

Boštjan Bogataj, 
foto: Polona Mlakar Baldasin

Janez Žakelj, župan občine Žiri

Odprto novo otroško igrišče
V Pustotniku, kjer je bilo včasih odlagališče gradbenega materiala, je občina uredila

otroško igrišče, s tem pa ta del Žirov postaja lep rekreativno-turistični center. 

S pomočjo evropskega denarja je občina v Pustotniku uredila novo otroško igrišče.

Janez Žakelj
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Žiri - Sredi meseca je 102. rojstni dan
praznovala Anca Gantar ali Štefanova Anca
s Sela pri Žireh, najstarejša Žirovka, ki je
tako prevzela žezlo najstarejše od Žustove
mame oziroma sestrične, Marjane Primožič.
Recept za visoko starost je po njenem pov-
sem preprost: ”Delat je treba, učas pa tudi
mau sitn bit.” Kljub visoki starosti, čila Se-
lanka še vedno rada pogleda, kako se gospo-
dari na kmetiji, pa tudi na vrt in njivo se še
odpravi. 

”Vse lahko jem, pa vsak dan popijem koza-
rec rdečega vina,” o zdravju pravi Štefanova
Anca, ki le malce slabše vidi, sicer pa vsak
večer sede pred domači prag in zapoje. Že
dolgo nazaj je bila zaposlena v Alpini, doma
je popoldne šivala še copate in s prodajo
zgradili novo hišo in hlev. Tudi danes ne za-

mudi svežih novic (”Je Pahor še v Indiji?” je
spraševala), ker težje bere, pa jih redno
spremlja po radiu in televiziji. ”Ja, veliko
kriz je že bilo, ampak je ta najhujša, saj je
veliko ljudi brezposelnih,” se spominja.

Kakor tudi tega, da je v življenju zamenja-
la že štiri valute, a ji je evro znova zelo ljub,
saj lahko plačuje z drobižem, tako kot včasih
s kronami. Recept za premagovanje krize pa
je tako kot življenje samo preprost: Znajti se
je treba. Štefanova Anca se je. Nikoli poro-
čeni ji je bilo kot nezakonski materi veliko-
krat težko, a odgovarja: ”Vsak naj se briga
zase. Na to nisem nikoli veliko dala.” Ob
osebnem jubileju so ji čestitali domači župan
Janez Žakelj in člani društva upokojencev,
Rdečega križa in Zveze borcev.  

Boštjan Bogataj

Žiri - O turizmu v Žireh, kaj ponujajo
danes obiskovalcem, kaj bi morali urediti,
kdo je za to pristojen in kdo bi moral biti
pogumen na tem področju, smo se pogovar-
jali z Rokom Klemenčičem, predsednikom
Turističnega društva Žiri, skrbnikom mu-
zejskih zbirk Muzeja Žiri, v občinski upra-
vi pa je delno zaposlen za področje turizma.

Žiri so danes poznane predvsem po nekaj
prireditvah. Je to vse, kar Žiri ponujajo?

”Ne, v muzeju si obiskovalci že lahko ogle-
dajo prvi del čevljarske zbirke Zgodovina čev-
ljarstva na Žirovskem do druge svetovne voj-
ne, upam, da bo jeseni nared drugi del razsta-
ve, ki je povezan predvsem z razvojem Alpine.
Na ogled je razstava Pozdravljeni, ljubitelji
utrdb, ki prikazuje dediščini Rapalske meje. V
galeriji pri Bahaču je na ogled odmevna raz-
stava Evropa v čipki Klekljarskega društva
Cvetke, ki je prepotovala Slovenijo in del Ev-
ropo, tudi v Galeriji Primožič so na ogled vr-
hunske čipke. Poleg pohodništva in kolesarje-
nja bodo pri nas prišli na svoj račun tudi ribiči
in športniki.”

Kaj bi še lahko naredili za večjo prepo-
znavnost občine?

”Opažam, da v občini nimamo niti ene turi-
stične kmetije, nekateri se sicer trudijo z do-
polnilno dejavnostjo s pridelavo kmetijskih
pridelkov in izdelkov, v turizmu pa nihče ne
vidi prihodnosti, čeprav je takšnih v Poljanski
dolini veliko. Upam, da bo kmalu zaključena
zgodba o postavitvi usmerjevalnih tabel, ki je
osnovna infrastruktura za vse obiskovalce. Si-
cer pa slogan pravi, da smo turizem ljudje, po-
sameznik tu ne more narediti veliko. Skupaj se

moramo truditi za privlačno podobo kraja in
občine, le tako se bo gost tudi vrnil v Žiri.”

Zakaj ni več nočitvenih kapacitet? Bi se
splačalo postaviti hotel v Žireh?

”Sam bi v Žireh imel mladinski hotel (ho-
stel), preuredil kako staro hišo ... Žiri so ob
poti, ki povezuje Logatec s Škofjo Loko, Go-
renjsko z Notranjsko, tu je tudi Primorska. Vsi
ne potujejo po avtocestah, zato mislim, da bi
znali živeti od hostla oziroma preprostih, po-
ceni prenočišč v lepem okolju.”

Lani ste objavili natečaj za novo žirovsko
razglednico, pred kratkim ste ga tudi za-
ključili. Kateri so novi motivi, ki bodo na
razglednicah?

”Na razpis je prispelo več gradiva, komisija
je izbrala nekaj motivov, določene fotografije,
predvsem panoramske slike Žirov pa nam še
manjkajo. Zato bomo počakali do konca leta,
fotografe pa vabim, da se še lotijo dela.”

Pred vami sta dve veliki prireditvi v orga-
nizaciji turističnega društva. 

”Zadnjo avgustovsko soboto že enajst let pri-
pravljamo Žirovski kolesarski krog, ki ga letos
vključujemo v akcijo Slovenija kolesari, zato
upamo, da bo k nam prišel še kak kolesar več.
To kolesarjenje ni tekmovalnega značaja, zato
pa lahko udeleženci na kolesu vidijo lep kos
Slovenije, saj trasa poteka po okoliških hribih,
z njih pa se vidi daleč naokoli. Žirovski kole-
sarski krog je sicer označen (trenutno jih ob-
navljajo, op. a.) in ga lahko kolesarji prevozijo
kadarkoli, do prihodnjega leta pa bomo v cen-
tru Žirov postavili tudi zemljevid naše poti.”

Septembra pa organizirate Pohod ob Ra-
palski meji.

”Ta bo na vrsti tretjo septembrsko nedeljo.
Pohod vedno obogatimo s kulturno-zgodovin-
skim programom in tudi nekoliko zabave.
Opozarja nas na naše domoljubje, saj ta meja
ni bila tako nedolžna, če bi veljala, bi bile Žiri
še vedno povsem ob meji, Breznica in del
Osojnice pa v Italiji. Zaradi meje so občinske
meje pomaknjene proti Gorenjski, v Žireh ni
več Žirovnice, Korita in drugih vasi ...”

Boštjan Bogataj, 
foto: Polona Mlakar Baldasin

Tudi v Žireh so turizem ljudje
Slogan pravi Turizem smo ljudje. En sam ne more nič narediti, skupaj lahko veliko pokažemo.

Rok Klemenčič

Anca Gantar

Zamenjala štiri valute



Loški center že raste
Škofja Loka - Pred slabim mesecem so v Škofji Loki začeli gra-

diti dobre tri milijone evrov redno investicijo v Medpodjetniški izo-
braževalni center. Objekt naj bi bil zgrajen že do prihodnjega
šolskega leta, opremljen pa do konca leta 2013. Investicijo z 80
odstotki celotne vrednosti podpira evropski socialni sklad, preostalo
petino pa bo plačal Šolski center Škofja Loka.

”Medpodjetniški izobraževalni center je namenjen izobraževanju
dijakov ter povezavi z okoliškim gospodarstvom in podjetništvom. V
njem se bodo srečevali podjetniki, obrtniki, dijaki, učitelji oziroma
vsi, ki se bodo želeli izobraževati za izboljšanje svojega znanja na
področju strojništva, lesarstva in varstva okolja,” pravi Martin Pivk,
direktor Šolskega centra, v katerem se danes izobražuje skoraj dva
tisoč dijakov in odraslih. Simon Jan, direktor družbe Energoplan,
pričakuje, da bodo objekt zgradili v roku ali celo prej. 

B. B., foto: G. K. 

Nova Oselica - V Novi Oselici se je prejšnjo
nedeljo na 24. srečanju Janezov zbralo 63 Ja-
nezov, Ivanov, Janov, Žanov in podobno ime-
novanih ter štiri Ivanke. Najstarejši je bil Janez
Košenina iz Spodnje Senice. Štel je 90 let in
dober mesec in je bil najstarejši Janez, kar jih
je bilo kdaj na prireditvah. Najmlajšega Žana
Ržka so starši pripeljali iz Srednje vasi. 

Janez Peternelj iz Podlanišč je bil najlažji
polnoletni Janez, rezultat pa je določila tehtni-
ca. ”Zbrane je nagovorila najstarejša delovna
članica Turističnega društva Sovodenj, Lojzka
Jezeršek. Z venčkom gorenjskih plesov je pri-
reditev popestrila folklorna skupina TD Sovo-
denj, s harmoniko mladi muzikant Tadej Čer-
nigoj, z igranim prizorom Kovač ali kmet pa
turistična igralska skupina,” nam je povedala
Milka Burnik iz turističnega društva. 

Iz zakladnice starih predmetov so prinesli,
razstavili, Tone Slabe pa jih je predstavil, raz-
lične obliče, svedre in druga orodja, ki so jih
včasih uporabljali pri delu z lesom za izdela-
vo koles za vozove, za izdelavo škafov, gra-
belj, osovnikov. Jože Dolinar je demonstriral
krojenje viter, v čemer se je uspešno preizku-
sil tudi obiskovalec. Kot protiutež pa je Bošt-
jan Rupnik razstavil s sodobno tehnologijo iz-
delane spominke iz lesa. Karel Brelih pa je
prikazal klepanje kose na posebnem klepišču.
Janezi in ne-Janezi so se pomerili v tradicio-
nalnem vlečenju vrvi, kjer so bili tokrat pre-
pričljivo boljši Janezi. Na stojnicah so pred-
stavili med izpod Ermanovca in sir izpod
Bevkovega vrha.

V drugem delu se je na 40. prazniku koscev
ali pokošnjici predstavilo šest parov koscev in

grabljic, ki so se pomerili v ročni košnji in
grabljenju. Pri koscih je zmagal Janez Jezer-
šek iz Otaleža, drugi je bil Janko Hadalin iz
Zakojce, tretji pa Peter Tušek iz Jesenic nad
Cerknim. Pri grabljicah se je na pokošeni par-
celi najbolje znašla Danica Kosmač z Mrzlega
Vrha, druga je bila Nada Čelik z Bukovega,
tretja pa Marija Likar iz Laniš. Trije obiskoval-
ci so se pomerili v oblaganju mini kozolcev, ki
ga je za malenkost lepše od ostalih dveh oblo-
žil Franc Oblak s Fužin. 

Program sta povezovali Kristina Homec in
Milka Burnik. Kljub temu da je bilo Janezov
letos v Novi Oselici nekoliko manj, pa so bili
organizatorji veseli velikega števila obiskoval-
cev, ki jih niti manjša ploha ni odgnala s prizo-
rišča pod starima lipama, kjer je za ples igral
ansambel Saše Avsenika. Boštjan Bogataj

Najstarejši je bil Janez Košenina
Letošnjega srečanja Janezov se je udeležilo skoraj 70 moških in žensk s tem imenom, 

na Pokošnjici pa se je pomerilo šest parov koscev in grabljic.
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Letos se je srečanja Janezov udeležilo 63 Janezov in štiri Ivanke.

Veliko pridobitev za Škofjo Loko in tudi širše sta s slovesnim podpisom 
zapečatila Simon Jan, direktor Energoplana, in Martin Pivk, direktor Šolskega
centra Škofja Loka. 
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Železniki - Sredi meseca je Turistično 
društvo Železniki pripravilo največjo etno-
grafsko prireditev v občini, že 49. čipkarske
dneve. ”Veseli nas, da ročno klekljano čipko
tako domačini kot številni obiskovalci spreje-
majo kot dediščino, ki je tudi prepoznavni
znak Slovenije,” pravi predsednik Blaž Kuhar.

Tako predsednik, na osrednji dan, ko Želez-
nikarji pripravijo tudi tekmovanje za (večino-
ma) klekljarice iz vse Slovenije, pa v tekmo-
valnem duhu nastane tudi nekoliko rivalstva.
”Klekljali bomo Čipko dežele Kranjske, kar
pomeni široki ris z ribicami in rogljički, kar
imenujemo tudi školjka,” je pred tekmova-
njem povedala vodja Marica Albreht. Tokrat
so za vzorec, ki ga je klekljalo 19 tekmovalk
iz Železnikov, Žirov, Idrije, Ljubljane, Logat-
ca in Šebrelj, uporabili sto let staro čipko.

Na tekmovanje so se prve pripravljale klek-
ljarice iz Idrije. Anica Uršič kleklja že sedem-
inpetdeset let: ”Lani smo prišle v inšpekcijo,
kako delajo v Železnikih, letos pa bomo po-
kazale, kako se dela prava čipka, (premolk)
idrijska.” Čeprav je to povedala z velikim na-
smehom na obrazu, je nekakšno brezčasno
tekmovanje med idrijskimi na eni in vsemi
drugimi klekljaricami nenehno prisotno. Ko
slučajno sedemo ob domače klekljarice, pa
izvemo novo zanimivo zgodbo. 

Tekmovanja se je namreč udeležila tudi do-
mačinka Marica Soklič, mojstrica klekljanja,
ki je na čipkarskih dnevih v preteklosti imela
že samostojno razstavo. V Železnikih je že
velikokrat tekmovala, sicer pa nekajkrat tudi
v Idriji, kjer je v letih 1999, 2000 in 2001 tudi

zmagala. Kdo koga uči klekljanja? Sokličeva
se je klekljanja naučila v domači čipkarski
šoli, začela je, ko ji je bilo šest let. Kot števil-
ne podobne zgodbe, je kot najstnica opustila
to lepo obrt in znova začela po upokojitvi. 

Čipkarska šola pa v Železnikih še vedno
deluje. Na tekmovanju se je letos pomerilo
dvaindvajset učenk in dva učenca. ”Sem v
petem letniku čipkarske šole. Obiskujem jo,
ker gre za lepo obrt in dediščino,” je povedal
Anže Prezelj in dodal, da klekljata tudi babi-

ca in teta. Rezultati tekmovanja sicer niso
najpomembnejši, ampak ohranjanje dedišči-
ne. Večdnevno dogajanje v Železnikih pa ni
bilo osredotočeno zgolj na čipko in številne
razstave, povezane z njo, ampak tudi na Gro-
harjevo leto in to lepo umetnost. Del tega, 
zadnji festivalski dan so slikarji ustvarjali po
Železnikih, bo vidno tudi prihodnje leto, ko
predsednik Kuhar napoveduje mednarodne
čipkarske dneve. 

Boštjan Bogataj

Klekljali so Čipko dežele Kranjske 
Na 49. čipkarskih dneh so se pomerile klekljarice v klekljanju čipke po sto let starem vzorcu.

Edina fanta na čipkarskem tekmovanju, Blaž in Anže, rada obiskujeta čipkarsko šolo. 

Že devetič nogometna šola v Žireh
Žiri - Nogometni klub Alpina Žiri to poletje organizira že deveto

otroško nogometno šolo. Poletno šolo bodo organizatorji odprli v po-
nedeljek, 22. avgusta, in bo odprta do petka, 26. avgusta, vse dni od
8. do 12. ure, le zadnji dan šole se bo ob 17. uri začel nogometni tur-
nir s podelitvijo priznanj za uspešno opravljeno šolo. V primeru sla-
bega vremena bo vadba potekala v telovadnici Osnovne šole Žiri. 

”V nogometno šolo se lahko prijavijo deklice in dečki od 6. do 10.
leta starosti (otroci rojeni leta 2001 do vključno leta 2005). Šole se
lahko udeležijo tudi otroci, ki niso člani nogometnega kluba,” pojas-
njuje vodja šole Mihaela O. Vehar. Organizator bo oblikoval skupine
glede na posameznikove sposobnosti in ne le po letu rojstva, če bo to
potrebno. ”Učili se bomo osnov nogometne igre, po odmoru pa na-
daljevali s sprostitvenimi dejavnostmi, kot sta orientacijski pohod ali
odbojka na travi,” še pravi Veharjeva. 

Priporoča, da imajo udeleženci šole za vadbo nogometne čevlje z
gumijastimi podplati, vsak mora imeti tudi telovadne copate, po po-
trebi tudi anorak in trenirko. Prijave zbira Mihaela Vehar na domači
naslov (Gasilska 4, 4226 Žiri) ali elektronski naslov (tomaz.vehar
@t-2.net) najkasneje do ponedeljka, 15. avgusta. Šolnina znaša 30
evrov. Več informacij na www.nklub-ziri.si. Boštjan Bogataj Mladi nogometaši, ki so obiskovali prvo poletno nogometno šolo v letu 2003. 
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Začnite jo v Škofji Loki in se preko Železnikov peljite do Petrove-
ga Brda in naprej na Soriško planino. Ko bo cesta na Sorico poprav-
ljena, boste lahko izpustili Petrovo Brdo, ampak potem boste izpusti-
li lep kos poti, ki jo je vredno prekolesariti. Na vrhu Soriške planine si
odpočijte in se okrepčajte v brunarici na vrhu, ker imajo zares odlično
ponudbo domačih jedi. Tisti najbolj zagnani pa lahko samo natočite
svoje plastenke in se podate po isti poti nazaj ali pa čez Sorico (ko bo
to le možno) v Železnike do Bukovice, kjer pa zavijete levo proti Sta-
remu vrhu. Da. Proti vrhu Starega vrha. Pot je ”na glavo”, zato se ne
zaganjajte preveč, ker vas čaka res nekaj krepko strmih kilometrov, pre-
den boste prišli do samega vrha. Mi smo si za konec druge etape izbra-
li gostišče Stari vrh, ki stoji na vrhu smučišča. Cesta do tja je zares str-
ma, zato spada med prave kolesarske izzive. Ko si boste odpočili in
okrepčali, se napotite po isti poti nazaj vse do Škofje Loke. Naslednji
izziv je ”napad” na Križno goro. Klanci, klanci, klanci se vam bodo na
tej turi zdeli neskončni. Tudi vzpon na Križno goro je strm in zelo za-
hteven, ampak ker imamo kolesarji radi take izzive, potem to zdržimo.
Na vrhu vam bo vse poplačano. Čudovit razgled in mirna vasica ponu-
jata pravi počitek. Če pa boste obiskali še gostilno Pri Boštjanu, boste
toliko prej prišli k sebi. 

Opisana pot spada med kraljevske, pravijo škofjeloški kolesarji. Pre-
pričali smo se, da je res tako, zato jo priporočamo le dobro pripravlje-
nim ali pa tistim, ki si tako pot vzamejo za izlet, niso obremenjeni s ča-
som in se večkrat ustavijo, si oddahnejo in naužijejo prelepih razgle-

dov. Omenjena gostišča so vsa kolesarjem prijazna, zato jih tudi še po-
sebej omenjamo. Ceste, po katerih poteka trasa, so v celoti asfaltirane
in trenutno je le cesta na Sorico zaprta. Prekolesarili boste dobrih sto
kilometrov in opravili s tisoč šeststo višinskimi metri. V cilju boste
utrujeni, vendar prav gotovo tudi zelo veseli, ker se boste zavedali, da
ste opravili pravi kolesarski podvig. Miroslav Braco Cvjetičanin

Pravi kolesarski podvig
Namig za pravi kolesarski podvig lahko podam zgolj tistim, ki imajo radi 

dolge in zahtevne kolesarske ture. 

Da bi našli gostilno Pri Boštjanu, morate

najprej najti Križno goro. Domačini, Škofje-

ločani jo poznajo predvsem kot naselje nad

dolino Selščice, dobre tri kilometre strmega

asfaltiranega klanca loči vas od mesta. Sle-

me, na katerem stoji vasica oziroma naselje,

se proti severu vzpenja proti Lužam, na

jugu pa proti vrhu soteske. Cerkev svetega

Križa je priljubljena izletniška točka. Dostop

do Križne gore je možen tudi s kranjske

strani prek Čepulj in Lavtarskega Vrha, ven-

dar le brez avtomobila, peš ali z gorskim ko-

lesom. Brez pretirane hvale pa je vas Križna

gora med izletniki zadnjih nekaj let znana

predvsem po odlični gostilni Pri Boštjanu. 

Gostilna Pri Boštjanu je daleč naokoli po

Škofjeloškem hribovju znana kot zelo do-

bra in gostom prijazna gostilna. Tako do-

bre, okusne in sveže hrane ne boste dobili v

vsaki gostilni. Pa naj bo to meso ali pa zele-

njava, ki je v poletnem času, pa tudi še po-

zno v jesen z domačega vrta, ki ga družina

obdeluje z veliko ljubezni in veseljem, kljub

temu da morajo še sami poskrbeti za kuha-

rijo, pripravo vse kulinarične ponudbe. Po-

nudba temelji predvsem na slovenski do-

mači hrani, skuhani na štedilniku na drva ali

spečeni v krušni peči. Postregli vam bodo

prijazni in zgovorni natakarji ter vam tako

še polepšali dan. 

Gostilna Pri Boštjanu je znana tudi po svo-

ji terasi, ki ponuja izjemne razglede. Z odlič-

nimi igrali je poskrbljeno tudi za otroke,

lahko pa si privoščite tudi vodeno jahanje

po okolici za odrasle in otroke. Gostilna Pri

Boštjanu vabi vse ljubitelje dobre domače

hrane in tiste, ki si radi popestrite svoj pro-

sti čas.

Pri Boštjanu na Križni gori

Zelo zahtevni klanci ponujajo tudi zelo lepe razglede.
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Gostišče in penzion Stari vrh ljubitelji

smučanja že dobro poznajo, zdaj pa posta-

ja idilična postojanka za pohodnike in kole-

sarje v poletnem času.

Gostišče stoji oziroma se bohoti na 1032

metrov visokem smučišču Stari vrh nad

Škofjo Loko, na ravnici nad vasjo Zapreval,

kjer ne boste slišali nič drugega razen petja

ptic in šelestenja dreves. Gostišče pripravlja

pojedine v krušni peči in štedilniku na drva,

kar daje jedem svojevrsten, domač okus. Na

voljo je vse, kar prija v takem okolju, na taki

višini: juhe, enolončnice, ob vikendih vsaj

tri vrste kosil s tipičnimi slovenskimi jedmi,

divjačina, pice, domače sladice, sezonske

solate ... Restavracija ponuja krasen

panoramski razgled in sprejme do dvesto

oseb. Gostišče organizira tudi poroke,

obletnice, rojstne dneve in za večje skupine

nedeljska kosila, birme, piknike, večdnevne

seminarje. Nastanite se lahko v eni dvo-

posteljni, treh štiriposteljnih ali pet-

posteljni, in eni šestposteljni sobi. V vsaki

sobi sta na voljo TV in kopalnica s tuš kabi-

no. Gostišče Stari vrh oddaja sobe skozi

celo leto. Poletne dneve preživite s športno

rekreativnimi aktivnostmi. Gostišče je lahko

izhodiščna točka za pohod na Mladi vrh,

Blegoš, Lubnik, Miklavževo goro, Ratitovec,

Porezen ... Ob vrnitvi pa si boste lahko

privoščili osvežitev na terasi gostišča, ki

sprejme do sto ljudi, od koder se vam

ponujajo prekrasni razgledi. 

Užitek na Starem vrhu
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Za kolesarje, ki se trudijo po klancu od Železnikov preko Sorice ali preko 

Petrovega Brda, je brunarica na vrhu Soriške planine prava oaza.

Tudi motoristi, avtomobilisti in pohodniki pravijo enako. Cesta, ki pelje mimo

brunarice, nas pripelje na dobrih 1300 metrih nadmorske višine. Po tako dol-

gem vzponu, če pridete z bohinjske strani ali iz Železnikov, se prav gotovo pri-

leže postanek ob brunarici, pred katero piše, da ponujajo joto, ričet, golaž, kislo

mleko in ajdove žgance, klobase z zaseko, vseh vrst zrezkov, solate in seveda vse

osvežilne pijače. Nemogoče je ne usesti se na verando brunarice ter si privošči-

ti vsaj nekaj iz ponudbe ter si tako nabrati novih moči in zaužiti nekaj želenega

miru. Brunarica je idilična za vse ljubitelje planin. Ponuja vse, kar v takem okolju

potrebujemo. Ponuja odlično hrano ter sobe s kar 35 ležišči. Zakaj bi torej takoj

nadaljevali pot naprej? V brunarici lahko ostanete dalj časa in si dneve lepšate s

pohodi na bližnje vrhove, kot so Ratitovec, Slatnik, Možic, Lajnar ... Kolesarji ima-

jo ogromno gorsko kolesarskih možnosti kot tudi cestnih podvigov. Vsak dan se

lahko odločite za različno turo. Vzponi iz bohinjske ali iz tolminske smeri oziro-

ma iz Železnikov so pravi kolesarski podvigi. Vsi tisti, ki jih zmorete, boste prav

gotovo navdušeni nad klanci in seveda tudi nad razgledi, ki jih zavite in strme

ceste ponujajo. 

Zakaj bi obiskali brunarico na Soriški planini? Predvsem zaradi dobre kulinarič-

ne ponudbe, nizkih cen, idiličnega bivanja, lepo urejenih sob in možnosti aktiv-

nega preživljanja prostega časa. Brunarica ima vse, kar zadostuje vašim počitni-

škim potrebam. Prepričajte se in prepričani smo, da boste postali reden gost.

Brunarica na Soriški planini

Vsem dobro znano smučarsko središče je tudi poleti zelo obiskano.

Na Soriško planino pridete po cesti iz Železnikov preko Zgornje Sori-

ce, ki pa je trenutno zaradi obnove zaprta. Zato morate iz Železnikov

nadaljevati do Petrovega Brda in se nato priključite cesti, ki pelje iz

Zgornje Sorice. Druga pot je iz Bohinjske Bistrice preko Nemškega

Rovta na Soriško planino. Obe cesti sta asfaltirani in sta tudi pravi iz-

ziv za cestne in gorske kolesarje, ki jim je Soriška planina ena od več-

jih kolesarskih podvigov, zato je zelo priljubljen cilj oz. vrh.

Kaj početi na Soriški planini poleti, pa je vprašanje, ki si ga verjet-

no zastavljate? Planinci, pohodniki in kolesarji boste našli vse, kar si

želite za svojo športno rekreacijo.

Planina je izhodišče dobro označenih pohodniških poti na vrho-

ve spodnjih Bohinjskih gora in Ratitovca. Nad Soriško planino so

največ v eni uri dosegljivi: Možic, ki se bohoti na višini 1602 metra,

Šavnik na 1574 m, Slatnik 1598 m, Lajnar 1549 m, Dravh 1574 m.

Kolesarji imate na voljo neskončne makadamske poti čez drn in

strn ter asfaltne ceste proti tolminskemu, škofjeloškemu pobočju

ali Bohinju. Obiščete lahko tudi Sorico, ki je v letošnjem Groharje-

vem letu pravšnja za obisk in panoramske užitke. Če boste vpraša-

li kolesarje, vam bodo odgovorili, da je Soriška planina najlepša po-

leti. Pohodniki se ne morejo odločiti, saj tako zimska kot poletna

idila ponujata najlepše pohodniške užitke. 

Poletna Soriška planina
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Sora pri Retečah 
ni za kopanje

Ob začetku letošnjega poletja so kar dvakrat 
preverjali čistočo vode na kopališčih, kjer se

Ločani radi namakamo, po zadnjih podatkih pa je
za kopanje neprimerna le Sora v Retečah.

Na Gorenjskem nadzor nad stanjem voda z vzorčenjem bdijo pri Za-
vodu za zdravstveno varstvo v Kranju. Tako so odgovorni v škof-
jeloški občini pred letošnjim poletjem pri njih naročili pregled
primernosti vode za kopanje v Puštalu, pri Podlubniku in Retečah.
Prvič so vzorce vzeli 2. junija, drugič pa 29. junija. 

Na podlagi zakonsko predpisanih mikrobioloških parametrov so po
analizi ugotovili, da je Poljanska Sora na kopališču v Puštalu primer-
na za kopanje, Selška Sora pri Podlubniku je bila v začetku junija
neprimerna, konec junija pa primerna za kopanje, Sora pri Retečah pa
je bila obakrat neprimerna. 

”Kjer dobimo rezultat, ki ni skladen z določenimi parametri, tam
odsvetujemo kopanje. Glede na to, da vemo, da se ljudje kljub temu
na teh mestih kopajo na lastno odgovornost, pa svetujemo, da je to
kopanje kratko, da se zgolj osvežijo, predvsem pa pazijo, da vode ne
požirajo. Še posebej pozoren je treba biti na otroke, da vode ne pije-
jo in da se po kopanju oprhajo s čisto pitno vodo. Opozarjamo zlasti
na različne okužbe, običajno so to okužbe prebavnega trakta, lahko
tudi okužbe ušes, dihal in kože,” pravi Majda Pohar, vodja oddelka
za higieno pri Zavodu za zdravstveno varstvo Kranj. 

Vilma Stanovnik

Otroški glasbeni 
abonma
Vpis abonmaja: 
5. - 25. septembra 2011 v Sokolskem domu

Informacije: www.skofjaloka.si

OKTOBER 2011 - APRIL 2012Ob
či

na
 Š

ko
fja

 L
ok

a,
m

es
tn

i t
rg

 1
5,

 Š
ko

fja
 L

ok
a



Šport

L O Č A N K A - 23

Športno društvo Kamikaze iz Železnikov je v vroči julijski soboti
pripravilo že 13. rekreativno kolesarsko dirko za zlato čipko.

Na 22 kilometrov dolgi progi med Železniki in Soriško planino se
je pomerilo kar 176 kolesarjev iz vseh koncev Slovenije. Prireditev
je štela tudi za občinsko prvenstvo občine Železniki, udeleženci pa
so lahko potrdili tudi kartonček akcije Slovenija kolesari. 

”Tudi letošnja prireditev je zaradi gradbenih del na cesti Podrošt-
Sorica potekala po spremenjenem programu. Tako so se tekmoval-
ci povzpeli v Sorico skozi Sorški Potok, kjer je kolesarjem delal do-

datne preglavice zelo strm klanec,” je v imenu organizatorjev
povedal Roman Prezelj.

Progo je s časom 40:09 najhitreje prevozil Žirovec Goran Ikič,
sledila pa sta Aljaž Golob in Žiga Grošelj. V ženski konkurenci je
slavila Danijela Svetik s časom 49:53, sledili pa sta ji Barbara
Benedik in Rada Žakelj. Med domačini je med moškimi s progo
najhitreje opravil Mario Gortnar, pri ženskah pa je zmagala Ire-
na Gartner.

Vilma Stanovnik

Poljane nad Škofjo Loko - ”Gre za točko-
vanje štirih kolesarskih vzponov na že tradi-
cionalne cilje: Stari vrh, Pasja ravan, Javorč
in Blegoš. Vsaka dirka je še vedno organizi-
rana samostojno, pokal pa je nadgradnja vseh
štirih, saj v njem sodelujejo tekmovalci na
vseh štirih dirkah. Več startov seveda pome-
ni več možnosti nabiranja točk za skupni po-
kal,” pravi Niko Stržinar iz Športnega druš-
tva Marmor Hotavlje in dodaja, da je osnov-
ni moto pokala udeležencem predstaviti le-
pote in zanimivosti Škofjeloškega hribovja,
ki je prepleteno s številnimi cestami in steza-
mi.

Tako so prejšnjo soboto že pripravili prvo
od štirih dirk, saj so se kolesarji pomerili na
11. vzponu od Poljan do Starega vrha. Dirka
je potekala v organizaciji kolesarske sekcije
Indu Team pri ŠD Poljane, udeležilo pa se je
je kar 155 tekmovalcev in tekmovalk iz vse
Slovenije pa tudi iz Hrvaške in Italije, ki so
bili razdeljeni v šestnajstih starostnih katego-
rij. Poleg tega, da je dirka štela za pokal Po-
lanskih puklov, je štela še za pokal Slovenije,
za občinsko prvenstvo občine Gorenja vas -
Poljane in za rekreacijske športne igre UE
Škofja Loka.

Absolutni zmagovalec dirke na Stari vrh je
postal Goran Ikič (Etiketa Žiri), ki je za pro-
go porabil 26 minut in 35 sekund. Drugo me-
sto je osvojil Alojz Poglavc (KK TEMPO),
tretji pa je bil Boštjan Dacar (ŠD Bambi). V
ženski konkurenci je na Stari vrh najhitreje
prikolesarila Katja Šorli Peternel (KD Brda
Dobrovo), ki je za progo potrebovala 31 mi-
nut in 54 sekund. Drugo mesto je osvojila
Špela Škrajnar (Genesha Team), tretja pa je
bila Rada Žakelj (Pekarna Magušar). V po-
kalu Polanskih puklov so bile razpisane štiri
moške in dve ženski kategoriji. Majice zma-
govalcev so po kategorijah prejeli Katja Šor-
li Peternel (KD Brda Dobrovo), Špela Škraj-

nar (Genesha Team), Janez Pirnar (ŠD Bam-
bi), Stefano Miani (UC Cividalesi), Goran
Ikič (Etiket Žiri) in Uroš Brinc (KK Tempo).

V tekmovanju rekreacijskih športnih iger
UE Škofja Loka je prvo mesto osvojila ekipa
Etikete Žiri, drugo mesto ZRŠ in tretje mesto
ekipa Kladivarja iz Žirov.

”V absolutnih kategorijah smo tako pri mo-
ških kot tudi pri ženskah prvim trem podelili
memorialne plakete v spomin na Draga Ki-
sovca, ki je bil pionir in prvi predsednik ŠD
Poljane, hkrati pa navdušen smučar in stra-
sten kolesar. Na podelitvi nagrad najboljšim
kolesarjem in kolesarkam je prišel tudi župan
občine Gorenja vas - Poljane Milan Čadež, ki

se je kot tekmovalec uspešno udeležil vzpona
na Stari vrh in pohvalil organizacijo. Posebna
zahvala velja tudi našim zvestim sponzorjem
in sicer: Sečnik Transport, Polycom, Studio
Mazzini, Extrem Vital, A2U bikes, Dom Tra-
de, Avto Markovič, Timing ŠD Poljane, VBH
Škofja Loka, Simptom Škofja Loka, pa tudi
vsem ostalim, ki so pomagali pri organizaci-
jo prireditve,” je povedal vodja tekmovanja
Andrej Dolenc in povabil na nove dirke za
pokal Polanskih puklov.

Naslednja bo 7. avgusta na Pasjo ravan, 20.
avgusta se bodo kolesarji pomerili v vzponu
na Javorč, 18. septembra pa bo še dirka na
Blegoš. Vilma Stanovnik

Kolesarji za pokal Polanskih puklov 
Člani športnih društev Poljane, Špik Lučine, Sv. Urban in Marmor Hotavlje so se odločili, da svoje 

kolesarske prireditve povežejo v skupni pokal, ki so ga poimenovali Pokal Polanskih puklov.

Zmagovalec prve dirke za pokal Polanskih puklov, ki je prejšnjo soboto potekala med Poljanami in 
Starim vrhom, je bil Goran Ikič.

Potili so se na Soriško planino
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Diabetiki pod Starim vrhom

Na vročo julijsko soboto so se člani društev diabetikov Gorenjske
zbrali v Škofji Loki. Najprej jih je pozdravila predsednica društva di-
abetikov Škofja Loka Silva Žontar, nato pa so se odpeljali do parki-
rišča na Starem vrhu. Tam jih je pričakala Bernarda Lukančič, ki je
sedemindevetdesetim udeležencem pohoda povedala veliko za-
nimivega o krajih v okolici Starega vrha. Kot je tudi povedala Tanja
Oblak, so izvedeli marsikaj zanimivega o ljudeh v Poljanski dolini
ter Ivanu Tavčarju, seveda pa tudi o pomenu zdrave prehrane in
gibanja. Pohodniki so se odpravili do Četene Ravni, kjer jim je
Tavčarjeva Lojzka predstavila zgodovino cerkvice sv. Brikcija, čla-
nica Kulturno umetniškega društva Poljane Anica Berčič pa je
srečanje popestrila z monologom Luce iz romana Cvetje v jeseni.
Druženje so člani nadaljevali z vzponom do koče na Starem vrhu, kjer
so uživali ob glasbi in dobri hrani.V. S.

Manca dobitnica visoke 
mednarodne nagrade

Pred časom je v italijanski Bolo-
gni potekalo deveto mednarodno
tekmovanje pianistov (od najmlajših
do študentov). V kategoriji Pulccini
(do osem let) je Manca Demšar,
učenka drugega razreda OŠ Ivana
Tavčarja Gorenja vas, sicer pa tudi
učenka prof. Maje Tajnšek pod okri-
ljem KUD Glasbene muze, dosegla
visoko drugo nagrado oziroma
osvojila 93 od stotih možnih točk.
Za zmagovalcem je zaostala zgolj
za tri točke. ”Za Manco je bilo to po
tretjem letu resnega učenja prvo tek-
movanje, sicer pa je za njo že nekaj
odmevnih nastopov na raznih prire-
ditvah,” pojasnjuje Tajnškova in do-
daja: ”Upam, da jo bo nagrada spodbudila za nadaljnje delo in ne-
kako poplačala tudi trud njenih staršev.” B. B., foto: P. M. B. 

Sedmič na Dražgoško goro
Športno društvo Dražgoše organizira tek, ki šteje za Gorenjski

pokal v rekreativnih tekih. Tekma bo 28. avgusta (ob 10. uri) od
Rudnega, prek Dražgoš na Dražgoško goro (1170 m.n.v.). Proga je
večinoma po kolovoznih poteh, del tudi po asfaltu, dolga je 7,5 ki-
lometra, višinska razlika na progi je 690 metrov. Tekmovanje bo
ob vsakem vremenu. Tekmovalci nastopajo na lastno odgovor-
nost! Vsi nastopajoči prejmejo brezplačen topel obrok in osvežil-
ni napitek na cilju. Prijave na dan tekmovanja od 8. do 9.40 v ne-
posredni bližini starta. Startnina znaša 10 evrov in 5 evrov za mla-
dino do 18 let, plača se ob dvigu štartne številke. Info: ŠD Draž-
goše (Marjan Kavčič, 040/529 227 ali info@sddrazgose.si in
www.sd-drazgose.si). B. B.

Manca Demšar

Na prijetnem druženju se je zbralo skoraj sto članov društev diabetikov 
Gorenjske. / Foto: Tanja Oblak
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Taborniki Rodu Zelenega žirka iz Žirov že osemnajst let taborijo ob
reki Idrijci, malce nižje od Dolenje Trebuše, v bližini rojstne hiše Ciri-
la Kosmača. Letos je bila udeležba rekordna, saj je ob reki letovalo kar
53 otrok in 24 starejših tabornikov, vodnikov in spremljevalcev. Vodja
tabora je bil Nejc Vončina-Krokar, pomagali so mu številni drugi. Dol-
goletni tabornik Robert Šubic-Žvižg nam je povedal: ”Vreme nam je
bilo naklonjeno, veliko smo se lahko kopali, voda je bila čista in topla.
Le zadnji dan nas je malce namočilo, da smo morali šotore sušiti na do-
mačih dvoriščih. Letos je vzporedno z letovanjem potekal zelo zanimiv
bivak za GG-je (Gozdovnike). Kar 34 se jih je z vlakom odpravilo na
bivakiranje med Radovljico in Bledom, obiskali smo tri tabore drugih
rodov in se z njimi povezali, nato smo se z vlakom vrnili do Mosta na
Soči in nazaj ob Idrijco. Tako so GG-ji del letovanja preživeli kar na bi-
vaku in to jim je bilo zelo všeč.” Taborjenje pa je bilo všeč tudi mlaj-
šim, predvsem zaradi kopanja, pa poučnih dopoldnevov in tabornih
večerov ob ognju s kitaro in z zabavnim programom. P. M. B.

Že osemnajstič ob Idrijci

Žirovskarji vabijo na Praznik žetve
Žirovski Vrh - Praznik žetve v Žirovskem vrhu pridobiva na ve-

ljavi, saj ga vsako leto obišče večje število obiskovalcev, tokrat pa
turistični delavci vabijo zadnji julijski vikend, 30. in 31. julija.
”Letos se že drugo leto lahko pohvalimo s čudovito lokacijo: na
travniku hrbta Žirovskega vrha, kjer je dovolj prostora za številne
aktivnosti, ki se odvijajo na sami prireditvi,” pojasnjuje Lucija
Kavčič iz Turističnega društva Žirovski vrh. 

Lanski obiskovalci se gotovo še spominjajo domače kmečke igre
Šiba bo pela avtorice Antonije Oblak, ki je napisala tudi letošnjo
igro Mladost je norost (sobota ob 19.30). Ta govori o mladostni-
ških norčijah in vplivu staršev na mladostnike pred sto leti, da
bodo vsi obiskovalci dobro videli igro, jo bodo prenašali tudi na
velikem platnu. Lani so organizatorji prvič pripravili t. i. Jeger-
bunker, ko so punce, oblečene v medicinske sestre, na prisrčen na-
čin katerega izmed obiskovalcev oskrbele z nujno medicinsko po-
močjo. Tudi letos bodo tu, le da bodo v bunkerju Rupnikove lini-
je kot vojakinje skrbele za boljše razpoloženje. 

Na svoj račun bodo prišli tudi kmetije, ki načrtujejo nakup novih
kmečkih strojev, saj bo nedeljsko dopoldne namenjeno demonstra-
ciji strojev za košnjo, obračanje sena, grabljenje in baliranje. Po-
poldanski del programa bodo začeli s šovom imitatorjev, kjer
bodo obravnavali temo oblačenja v Žirovskem vrhu (ob 13.30).
”Kljub temu da prireditev nosi ime Praznik žetve, pa letos ne bodo
želi, saj nam je ponagajala narava in je žito zelo slabo obzelenelo.
Zato pa bomo sejali repo in zraven čim bolj lagali,” pravi Kavči-
čeva. Obljublja, da za oba dneva pripravljajo še marsikaj zanimi-
vega in zabavnega. B. B.

Na Starem vrhu bodo oglarili
Prvo avgustovsko nedeljo Turistično društvo Stari vrh organizi-

ra tradicionalno, tokrat že štirideseto kulturno etnografsko prire-
ditev na Grebljici pod Starim vrhom. V programu si bodo obisko-
valci lahko ogledali spravilo lesa, postavljanje kope, prikaz oglar-
jenja, trganje kope ter kovaško uporabo oglja. Organizirali bodo
tudi tekmovanja dvojic v pajsanju hloda, nastopili bodo ljudski
pevci in godci, folkloristi in citrarka. Na prireditev se lahko obis-
kovalci odpravijo tudi peš: iz Javorij 40 minut, Četene Ravni 15
minut, iz Zaprevala 15 minut, Mlake 40 minut in iz Luše ena ura.
Organizatorji vabijo na Grebljico že od 12. ure naprej, ko začnejo
z etnografskim delom prireditve in zabavo z ansamblom Jeglič,
od 15. ure dalje bo na vrsti kulturni program, od 16.30 pa bodo
obiskovalci lovili srečo in se zabavali z ansamblom Slovenski mu-
zikantje in skupino Strmina. Info: Turistično društvo Stari vrh (Ja-
nez Dolenc, janez.dolenc@gmail.com). 

Rohnenje dirkačev od Todraža do Lučin
Od 12. do 14. avgusta bo v Gorenji vasi nova ponovitev Medna-

rodne avtomobilistične gorsko hitrostne dirke Lučine 2011. Šport-
na prireditev bo na cesti med Todražem in Lučinami, dolga je šti-
ri kilometre, višinska razlika je 200 metrov. Osrednji prireditveni
prostor bo v Todražu, na parkirišču pred rudnikom, kjer bodo
boksi, vodstvo dirke in novinarsko središče. Ljubitelji avtomobil-
skega športa imajo tudi letos posebno priložnost, da si iz nepo-
sredne bližine ogledajo vozila in vožnje vrhunskih domačih voz-
nikov in iz osmih evropskih držav, ki se udeležujejo naše dirke.
Vabljeni na ogled tekmovalnih formul 3000, prototipov in drugih
atraktivnih modernih dirkalnikov. Letošnja dirka se točkuje za
šest prvenstev, osrednje dogajanje bo v nedeljo, ko bo prva vožnja
ob 10. uri, ob 13.15 pa odprtje dirke in še dve vožnji. V petek teh-
nični pregledi in verifikacija voznikov, v soboto ob 11. uri trije tre-
ningi. Info: Motoklub Buhc (Viktor Oblak, 041/534 888,
www.ghd-lucine.si, www.buhc.net). 

Nedeljski pohod v Dole
Z Društvom ŠmaR se lahko pohodniki odpravijo na nedeljski

pohod v Dole nad Idrijo. Zbirno mesto je v Podklancu (6,5 kilo-
metra iz Žirov proti Rovtam) ob 12. uri. Nato se bodo odpravili po
dolini Črne proti Dolam, predviden prihod je ob 14.45, kjer se
bodo udeležili mašne daritve. Po prijetnem druženju z domačini
se okrog 17. ure odpravijo po drugi poti na izhodiščno točko.
Skupne, ne preveč zahtevne hoje je za dobrih pet ur. Info: Društvo
ŠmaR (joze.stanonik@siol.net). B. B.
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Moda

Kar se sončnih očal tiče, so še posebej žen-
ske tiste, ki imajo doma včasih po več parov
- različnih oblik, velikosti in barv, ker ene
ustrezajo današnjemu stilu, druge tistemu iz
naslednjega tedna. Če za ene lahko rečemo,
da ‘zbirajo’ čevlje ali torbice, potem obstaja-
jo tudi take, ki obožujejo sončna očala. Spet
tretje nosijo očala zato, ker se z njimi počuti-
jo bolj samozavestne, četrte izstopajo zaradi
njihove oblike, so pa tudi take, ki se odločijo
za nakup sončnih očal iz čisto praktičnih raz-
logov: da zaščitijo oči. In če o kupovanju
sončnih očal ne vemo veliko, potem je nasvet
Simona Krmelja iz Optike Krmelj še kako
koristen, saj je najbolje, da se v takem prime-
ru odločimo za nakup v optiki, kjer nam
bodo znali svetovati glede barv in kvalitete
stekel, pa tudi kvaliteta sama je preverjena. 

Simon opaža, da gredo tudi Škofjeločani v
korak z modo, saj se vedno več mladih odlo-
ča za poudarjene okvirje modnih oblik in
drznih barv.

”Trend letošnjega poletja so retro sončna
očala, se pravi oblike, ki so se nosile v 60.,
70. letih. Pa tudi pri korekcijskih okvirjih je

podobno. Vedno več - predvsem mladih, se
odloča za masivne plastične okvirje, pred-
vsem temnejših barv, so pa tudi taki, ki si
‘upajo’ in izberejo okvirje drznejših barv. Je
pa zelo aktualna recimo bela barva.” 

Okvirji, okroglih, kvadratastih oblik, ki so
bili včasih znak ‘piflarjev’ - danes na spletu
najdemo celo kolekcijo, ki nosi ime po zna-
menitem Harryju Potterju, so bili ob vračanju
na trgovinske police optikov zelo dobro spre-
jeti. Če pa se za hip ozremo okoli sebe, ugo-
tovimo, da na slovenskih ulicah pri sončnih
očalih prevladujeta modela Aviator in Wayfa-
rer iz družine Ray Ban - v originalni in mo-
dernejši izvedbi. Sploh Wayfarer v vseh mo-
gočih barvah. Zasledimo vse od citronsko ru-
mene, živo oranžne, rdeče, turkizne, jeans
modre do klasične črne. Pojavljajo se tudi
grafični in cvetlični vzorci, vendar tovrstne
okvirje potem že težje kombiniramo z oble-
ko, čeprav živimo v času, ko je moderno prav
vse in vse z vsem. Poleg Ray Bana so letos
popularna tudi sončna očala znamke Carrera
s tipično obliko solze, pripadniki športnih
sončnih očal pa največkrat ostajajo zvesti

znamkam, kot sta Adidas in Oakly, ki po ob-
liki in videzu očal ravno tako sledijo modnim
smernicam.Alenka Brun, foto: Gorazd
Kavčič, arhivi proizvajalcev

Retro - hit letošnjega poletja
Modni retro okvirji sončnih očal nas spomnijo na čas črno-belih hollywoodskih filmov. 

Ustvarjajo občutek brezčasnosti in dosegljivost glamurja filmskih div. 

AKCIJSKI POPUST NA SONČNA OČALA

- 30%

Optika Krmelj, Simon Krmelj s. p.

Kapucinski trg 19, Šk. Loka
telefon: 04/512 67 51
www.optika-krmelj.com

razen: Ray Ban, Adidas in
Serengeti
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Jubilej štirikolesnega medvedka
Proizvodnja modela Panda v Fiatovi tovarni na Poljskem dosegla dva milijona primerkov. 

Povprečna poraba goriva: od 4,2l do 5,6l/100 km;  Emisija CO2 : od 109 do 129 g/km

Proizvodnja modela Panda v
Fiatovi tovarni v poljskem me-
stu Tychy je dosegla še en zgo-
dovinski mejnik, saj je s proiz-
vodne linije zapeljala dvomili-
jonta Panda. Druga generacija
Fiatove Pande je bila predstav-
ljena leta 2003 in je danes na
voljo v 76 državah po vsem sve-
tu - od Italije do Rusije, Mehike
do Japonske. V letošnji prvi
polovici je bil mali Fiat avto-
mobil z najvišjo prodajo v svo-
jem razredu tako v Italiji (35,3-
odstotni tržni delež) kot tudi v
Evropi, kjer je zabeležil 16,6-
odstotni tržni delež. Skoraj po-
lovica proizvedenih avtomobi-
lov se proda na trgih zunaj Itali-
je, prodajne uspehe pa dopol-
njujejo tudi številne nagrade,
med njimi je prestižni naziv ev-
ropski avto leta 2004.

Panda je bila pred kratkim
tudi nekoliko osvežena, v njej

pa so vozila s tradicionalnimi
dizelskimi in bencinskimi mo-
torji ter alternativnimi pogon-
skimi stroji s pogonom na me-
tan ali utekočinjen naftni plin
ter tudi različice z dvo- ali s šti-
rikolesnim pogonom. Zadnje
generacije so lahko opremljene
tudi z elektronsko zaporo dife-
renciala v kombinaciji z elek-
tronskim programom stabilno-
sti.

Od oktobra 1992 je tovarna
Fiat Auto Poland proizvedla 6,2
milijona vozil. Gre za eno naj-
sodobnejših tovarn v avtomo-
bilski industriji, kar dokazuje
tudi srebrna stopnja certifikata
World Class Manufacturing.
Panda je dosegla tudi prvo me-
sto v kategoriji mestnih avto-
mobilov na ADAC-ovi lestvici
zanesljivosti vozil. 

Matjaž Gregorič
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Pred kratkim so v novomeškem
Revozu zaznamovali častitljivo
obletnico Renaulta 4, ki se ga je
pri nas oprijelo ime katrca. Po-
memben del polstoletne zgodo-
vine popularnega Renaultovega
modela so namreč prispevali tudi
v dolenjski tovarni. V Revozu,
oziroma takratnem IMV, so katr-
co začeli sestavljati leta 1963,
sprva jih je iz tovarniških dvoran
zapeljalo po 24 na dan, montaža
pa je bila skoraj v celoti ročna. S
posodobitvijo proizvodnje se je
količina izdelanih povečevala in
do prihoda Renaulta 5 je bila ka-
trca najpomembnejši Revozov
izdelek. Zadnja je s tekočih tra-
kov prišla leta 1992, skupno je
bilo v Sloveniji izdelanih
575.824 vozil, po vsem svetu pa
v več kot treh desetletjih več kot
8 milijonov.

Avtomobil, s katerim je pove-
zana marsikatera anekdota, še
zdaleč ne bo šel v pozabo, tudi
po zaslugi Andreja in Jana Mli-
narja iz Žirov, ki sta ljubitelja
katrc že od rosnih let. V svoji
zbirki imata namreč nič manj kot
53 teh nekoč priljubljenih avto-
mobilov, večina jih čaka na ob-
novo, med njimi pa so tudi zelo
redki primerki. Njuna najstarejša
katrca je skoraj starejša kot oba
skupaj, izdelali so jo leta 1964,
takrat še v obratu Alfa Romea v
Italiji, in se po nekaterih zuna-
njih podrobnostih razlikuje od
ostalih.

Andreja, starejšega od obeh
bratov Mlinar, so katrce zanesle
celo tako daleč, da je ukvarjanje
z njimi iz hobija preraslo v posel.
Zato je tudi pustil službo in se v
domači delavnici povsem posve-

til obnovi in restavriranju Re-
naultov 4, ki sta jih z bratom ”na-
lovila” vsepovsod. ”Včasih sva
do kakšne katrce prišla tudi tako,
da sva se enostavno peljala za njo
in ko se je lastnik zaustavil, sva

ga vprašala, ali bi jo prodal,” pri-
poveduje Andrej, ki nima časa,
da bi kakšno obnovil tudi sebi.
Pač pa se kupci za restavrirane
katrce najdejo predvsem v tujini,
zlasti v Švici, Belgiji in celo Ve-
liki Britaniji, s pedantno obnov-
ljeno je mogoče iztržiti tudi do
osem tisoč evrov.

Andrej se je za katrco navdušil
še v času, ko jo je imel njegov
oče, in ko je smel sesti za volan, si
je kmalu kupil tudi prvo svojo.
Ko pa je navdušil še brata, se je
zbirka kar hitro začela povečevati.
Zdaj imata s prostorom za vse že
kar nekaj težav in bi bila vesela,
če bi se kje našla kakšna lokacija,
kjer bi jih lahko parkirala. V svoj

hobi sta Mlinarjeva vložila kar
veliko dela, povsod po Sloveniji
sta pri Renaultovih trgovcih iska-
la sestavne in rezervne dele, na
katerih se je v skladiščih nabrala
kar debela plast prahu, seveda pa
sta dodobra proučila vso tehnično
literaturo in zdaj avtomobil po-
znata do zadnjega vijaka.

Pred kratkim sta se udeležila
tudi karavane, ki je s petimi katr-
cami odpotovala na svetovno sre-
čanje lastnikov Renaultov 4 v
francoski Thenay. Pot tja in nazaj
je bila dolga skoraj štiri tisoč ki-
lometrov, vse katrce pa so z njo
opravile brez kakršnihkoli težav.

Matjaž Gregorič, 
foto: Tina Dokl

S katrco nikoli ni (bilo) dolgčas
Andrej in Jan Mlinar imata najbogatejšo zbirko Renaultov 4 v Sloveniji.

Jan in Andrej Mlinar (prvi in tretji z leve) z druščino na poti na svetovno srečanje lastnikov katrc

Pred dolgo potjo se je karavana, v kateri so bili tudi Hrvatje, Makedonci in Srbi, ustavila še v novomeškem Revozu.



Škofja Loka - Prodajalno Zlatarstva Pus-
tovrh na Mestnem trgu v Škofji Loki so
oropali 14. julija okoli 17. ure. Enega roparja
sta zlatar in občan zadržala na kraju, tri dom-
nevne sostorilce pa so policisti prijeli nekaj
ur kasneje.

Vodja Urada kriminalistične policije
Policijske uprave Kranj Boštjan Lindav je
pojasnil, da so se osumljeni roparji (vsi so
Gorenjci), stari od dvajset do dvaindvajset
let, 14. julija popoldne z dvema voziloma
pripeljali na Spodnji trg, kjer sta se dvajset-
in enaindvajsetletnik preoblekla v druga
oblačila in se z nahrbtnikom, v katerem sta
bila lepilni trak in orožje (šlo je za ponaredek
plinske pištole), odpravila do zlatarne Pus-
tovrh na Mestnem trgu. Povsem zamaskirana
sta vstopila v prazno zlatarno, zaklenila vra-
ta in zlatarja zvezala z lepilnim trakom. Nato
sta v nahrbtnik zmetala za sto tisoč evrov
nakita, želela pa sta izprazniti tudi blagajno,
a je nista znala odpreti. Med ropom je do
zlatarne prišla stranka, zato sta se roparja
skrila, zlatar pa se je vmes rešil lepilnega
traku in se roparjema uprl. Enaindvajsetlet-
nik je potem s plenom v roki pobegnil, dva-
jsetletnika pa je zlatar zadržal. Mimo je tedaj
prišel občan, ki je pomagal roparja zadržati
do prihoda policistov.

Loški in kranjski policisti so se hitro podali
tudi v iskanje pobeglih sostorilcev, pri tem pa
jim je pomagal tudi policijski helikopter. Pri-
bližno uro kasneje so enega roparja prijeli na
poti proti Jesenicam. Druga dva sta se odpel-
jala v smeri proti Ljubljani, kjer sta odvrgla
roparska oblačila in orožje, a sta se kasneje
sama predala policiji. Policisti so na koncu

našli tako ukraden nakit kot tudi odvržena
oblačila in ponaredek pištole.

”Da si nekdo upa sredi popoldneva v centru
mesta izvršiti rop, je velika predrznost,” je
ocenil Lindav in se zahvalil občanu, ki je
priskočil na pomoč napadenemu zlatarju.
”Občanom, ki na tak način priskočijo na po-
moč, smo seveda hvaležni, taka ravnanja celo
pogrešamo. Vseeno pa je treba vedeti, da je v
takih trenutkih nesmiselno po nepotrebnem
izpostavljati lastno življenje,” je dejal. Kranj-
ska preiskovalna sodnica je sicer za dvajset-
in enaindvajsetletnega osumljenca, ki sta bila

aktivno udeležena v rop, odredila pripor,
kriminalisti pa sedaj preverjajo, ali je ropars-
ka četverica povezana še s kakšnim ne-
raziskanim kaznivim dejanjem.

Loške zlatarne so, kot kaže, med kriminal-
ci priljubljene. Zlatarno Klemenčič, ki je
prav tako v centru mesta, so namreč oropali
marca 2006, oboroženi ropar pa je tedaj
odnesel za 16.300 evrov nakita. V isto
zlatarno so novembra lani tudi vlomili:
izginilo je za 70 tisoč evrov nakita. Storilce
policija še išče. 

Simon Šubic, foto: Vilma Stanovnik
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Roparji hitro v rokah policije
Policisti so domnevne roparje zlatarne Pustovrh v Škofji Loki prijeli še isti dan. Izvedli so zelo predrzen

rop, je prepričan šef gorenjskih kriminalistov Boštjan Lindav.

Roparje škofjeloške zlatarne Pustovrh so policisti prijeli v nekaj urah. 

Zabodla ga je z nožem
Škofja Loka - V Škofji Loki sta se 18. julija popoldne sprla 26-let-

ni moški in devetnajstletna ženska, oba domačina. Kmalu sta se za-
čela tudi prerivati in tedaj je devetnajstletnica z manjšim kuhinjskim
nožem zamahnila proti moškemu ter ga zabodla v prsni koš.
Moškega, ki ni v smrtni nevarnosti, so reševalci odpeljali v bol-
nišnico, policisti pa bodo žensko kazensko ovadili.

Streljal iz avtomobila
Škofja Loka - Policiste so 19. julija okoli 14. ure obvestili, da v

Škofji Loki nekdo med vožnjo iz osebnega vozila maha s pištolo, kar
je močno vznemirilo mimoidoče. Opisano vozilo, ki ga je vozil de-
vetnajstletni domačin, so kmalu ustavili, v njem pa našli pištolo za
paintball. Voznik je možem postave pojasnil, da je s pištolo mahal in
streljal prijatelj, ki ga je malo pred tem odložil. Policisti so pištolo
zasegli. 

Izginil priklopnik z gumami
Škofja Loka - Neznani tatovi so v noči na 16. julij v Škofji Loki

ukradli priklopno vozilo, na katerem so bile naložene nove pnev-
matike znamke Goodyear v skupni vrednosti več kot dvesto tisoč
evrov, je sporočila policija. 

Oskubili kombi
Škofja Loka - V noči na 19. julij so neznani tatovi na parkirnem

prostoru podjetja v Škofji Loki ”oskubili” dostavno vozilo Opel Vi-
varo. Pobrali so sprednje luči, pokrov motorja in sprednjo masko.
Podjetje so oškodovali za okoli tri tisoč evrov. 

Odnesli tobak in alkohol
Dolenja vas - Policiste so 12. julija obvestili o vlomu v poslovni

prostor v Dolenji vasi. Neznani storilec si je v lokalu protipravno
prilastil več zavojev cigaret in steklenic žgane pijače. S. Š.



Uživali boste v krogu prijateljev in prav nič vas ne bo motilo, ker
boste večkrat v ospredju. Z denarjem boste zopet malo preveč za-
pravljali in posledica tega bo slaba volja, pa kaj zato.

Srečni datumi: 5., 12. 8.
Dnevi za ljubezen: 6., 7. 8.
Vaša barva: roza
Loto številke: 5, 6, 7, 10, 12, 14, 15.
Misel meseca: Priložnost izgubljena ne vrne se nobena.

VODNAR 21. januarja – 19. februarja
Kovali boste načrte o prihodnosti. Prav vse boste hoteli spremeni-
ti. Tudi o samem prijateljstvu in nasploh o ljudeh, ki vas obkrožajo,
boste dobili drugačno mnenje. Zavest, da pa čisto sami ne more-

mo biti, vas bo še pravočasno ustavila. 
Srečni datumi: 9., 16. 8.
Dnevi za ljubezen: 11., 18. 8.
Vaša barva: barva češenj
Loto številke: 1, 4, 5, 6, 19, 20, 21. 
Misel meseca: Želje so temelji prihodnosti.

LEV 23. julija – 23. avgusta

Zaradi preobremenjenosti boste začasno izgubili nadzor nad
situacijo. Nekaj časa boste zato stali na mrtvi točki in nič se vam
ne bo dalo dopovedovati. Šele novice ob koncu meseca vas bodo

sprostile in spet bo vse v redu. 
Srečni datumi: 1., 2., 3. 8.
Dnevi za ljubezen: 17., 19. 8.
Vaša barva: temno rdeča
Loto številke: 12, 13, 14, 15, 22, 26, 29.
Misel meseca: Tudi najmočnejše drevo se lahko upogne.

RAK 22. junija – 22. julija

Na splošno so pred vami spremembe, ki so več kot dobrodošle.
Na različnih področjih se vam bodo ponujale priložnosti, tako da
boste končno lahko tudi drugim pokazali svoje raznolike sposob-

nosti.
Srečni datumi: 11., 21. 8.
Dnevi za ljubezen: 6., 13. 8.
Vaša barva: vijolična
Loto številke: 1, 3, 4, 6, 20, 22, 23.
Misel meseca: Za dežjem vedno posije sonce.

KOZOROG 22. decembra – 20. januarja

Kot ponavadi boste tudi tokrat izdelali popolni načrt. A malo
vseeno bodite pozorni. Lahko pride do nepričakovanega zapleta.
Večje škode ne bo, le sam čas realizacije se vam bo prestavil. Do-

bili boste dobro sporočilo.
Srečni datumi: 9., 23. 8. 
Dnevi za ljubezen: 3., 10. 8.
Vaša barva: oranžna
Loto številke: 8, 9, 10, 11, 17, 19, 21.
Misel meseca: Železo se kuje, ko je vroče.

STRELEC 23. novembra – 21. decembra

Cel mesec boste prekipevali od pozitivne energije, ki jo boste pre-
našali na vse, ki bodo v vaši bližini. Za izvor dobre volje boste
vedeli vi, pa tudi nekdo drug. Ljubezen, ki jo boste občutili, je

lahko trajna, če boste le hoteli.
Srečni datumi: 20., 21. 8.
Dnevi za ljubezen: sredina meseca
Vaša barva: barva neba
Loto številke: 7, 8, 9, 29, 30, 36, 38.
Misel meseca: Ljubezen se ne spominja žalitev.

DVOJČKA 21. maja – 21. junija

Splet okoliščin vas bo prisilil, da se boste morali odločiti, za vas
ob najbolj neprimernem trenutku. Znašli se boste in kljub

preprekam uspeli. Čaka vas presenečenje, ko boste najmanj pričakovali.
Srečni datumi: 27. 7., 3. 8.
Dnevi za ljubezen: 5., 6. 8.
Vaša barva: svetlo zelena
Loto številke: 1, 2, 6, 8, 10, 11, 12. 
Misel meseca: Vsaka slaba stvar je za nekaj dobra.

BIK 22. aprila – 20. maja

Tista odločitev, ki vam jo bo narekovalo srce, bo prava. A vseeno boste
kar nekaj časa obstali na križišču, ne vedoč, katera stran je prava.

Poslovna odločitev se vam bo dobro obrestovala, tako da boste poplačani tudi za nazaj.
Srečni datumi: 11., 25. 7. 
Dnevi za ljubezen: 13., 27. 8.
Vaša barva: rjava
Loto številke: 1, 5, 6, 12, 13, 15, 16.
Misel meseca: Med cvetlicami je veliko plevela.

ŠKORPIJON 24. oktobra – 22. novembra

Že nekaj časa premišljujete o večjem nakupu, a se nikakor niste
mogli odločiti. Ta mesec je pravi čas, da to storite. Neverjetno
boste zadovoljni, saj boste presegli svoje zmogljivosti, tako fi-

nančno kot tudi v potrpežljivosti.
Srečni datumi: 14., 22. 8.
Dnevi za ljubezen: zadnji teden v mesecu
Vaša barva: škrlatna
Loto številke: 6, 7, 8, 20, 21, 23, 25.
Misel meseca: Vsaka izkušnja je nova šola brez diplome.

V mislih boste odpotovali v svoj najlepši kraj in se predajali tem
občutkom brez slabe vesti. Vsak od nas potrebuje svojih pet minut, ne
pozabite si jih vzeti. Obdobje sreče vas čaka na finančnem področju.

Srečni datumi: 29., 30. 7.
Dnevi za ljubezen: 7., 13. 8.
Vaša barva: rožnata
Loto številke: 3, 7, 9, 12, 15, 18, 23. 
Misel meseca: In vsi ljudje živijo, ne zaradi skrbi zase, temveč zaradi ljubezni, ki
jo do njih čutijo drugi.

OVEN 21. marca – 21. aprila

DEVICA 24. avgusta – 23. septembra

Poravnali boste stare dolgove. Dober občutek vas bo motiviral na
celi črti. Polni energije se boste podali novim zmagam naproti. V
ljubezni boste sprva skeptični, a na koncu vas le premaga

radovednost. 
Srečni datumi: 4., 8. 8.
Dnevi za ljubezen: 8., 9. 8.
Vaša barva: temno zelena
Loto številke: 2, 3, 7, 10, 11, 23, 24. 
Misel meseca: Strah je le v naši glavi.

Po nekem neuspelem podvigu se boste kar hitro pobrali in nikakor
ne boste obupali, čeprav bodo to nekateri pričakovali. Poslovno pa
tudi zdravstveno se vam obetajo boljši časi, le pri financah bodite

malo bolj pazljivi. 
Srečni datumi: 4., 25. 8.
Dnevi za ljubezen: 22., 23. 8.
Vaša barva: bela in črna
Loto številke: 1, 2, 7, 9, 12, 13, 30.
Misel meseca: Obljuba dela dolg z obrestmi vred.

RIBI 20. februarja – 20. marca

TEHTNICA 24. septembra – 23. oktobra

Horoskop
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Marmor Hotavlje, d. d., vodilno slovensko kamnoseško podjetje, vabi k sodelovanju: 

CNC PROGRAMERJA/OPERATERJA (m/ž) 
Opis delovnega mesta:

programiranje in upravljanje CNC strojev za obdelavo naravnega kamna
znanja s področja upravljanja s programskimi orodji (Alphacam, Unigraphics, Autocad)

Pričakujemo:
izobrazba: srednja ali višja šola tehnične smeri

Nudimo:
pridobitev izpita za upravljavca dvigala
pridobitev izpita za viličarista
dodatno izobraževanje
urejeno delovno okolje

Prijave zbiramo do zasedbe delovnih mest.

Vse potrebne informacije o prostih delovnih mestih dobite na telefonski številki 04/507 00 45.

Ponujamo vam dinamično in zanimivo delo, možnost dodatnega usposabljanja in strokovnega napredovanja.

Resne in zanesljive kandidate vabimo, da svojo ponudbo z življenjepisom pošljejo na naslov: nika.velikonja@m-h.si ali na 
Marmor Hotavlje, d. d., Hotavlje 40, 4224 Gorenja vas (za prosto delovno mesto).

Oglasi
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V mesariji Štajnbirt pripravljamo poslovna in
praznična darila, ki so nepogrešljiva ob izteku
leta. Ličen darilni asortima naših suhomesnatih
dobrot za vaše prijatelje in poslovne partnerje.
Mogoče boste pomislili, da prehitevamo kole-
darske dneve, vendar je glavni razlog ta, da su-
homesnate dobrote v Mesariji Štajnbirt priprav-
ljamo po preizkušenih tradicionalnih receptih in
postopkih, kar zahteva svoj čas, saj zorenje
mesa traja od 3 do 5 mesecev. Julij in avgust sta

meseca, ko že morate misliti na december in
novoletna darila, zato vas vabimo, da nas o svo-
jih željah glede vrste in količine suhomesnatih
dobrot za obdarovanje obvestite čim prej. Vaše-
ga darila, ki vam ga bo pripravila mesarija Štajn-
birt, bo prav gotovo vesel vsakdo, ki mu ga bo-
ste namenili. To vam zagotavlja mesarija Štajn-
birt! 

Veselimo se vašega obiska!

V MESARIJI ŠTAJNBIRT PRODAJAMO RESNIČNO SAMO SLOVENSKO MESO
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Na suhomesnata darila morate misliti že zdaj!

Pri predelavi, pripravi 
in konzerviranju
mesa v Mesariji 
Štajnbirt uporabljamo
izključno naravne 
dodatke, 
kot so sol, poper in svež česen!

Suhomesnate dobrote 
Mesarije Štajnbirt so 

okusno, kakovostno in 
estetsko darilo za 
vaše prijatelje in 

poslovne partnerje.

NOVOLETNA DARILA




